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ACTA PLE NÚM. 1/03 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 30 DE 
GENER DE  2003 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 30 DE GENER DE 2003 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
trenta de gener de dos mil tres, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
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Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
NO ASSISTENT: 
 
Excusa:  
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
 
 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
 En primer lloc per l’Alcaldia-Presidència s’indica que, atès que hi ha 
una concentració de persones a la porta de l’Ajuntament, que han  convocat 
una manifestació, que tenen el seu dret de concentrar-se i manifestar-se, però 
nosaltres  també tenim el dret i l’obligació  de treballar, per tant proposo que 
la sessió sigui a porta tancada. 
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 Seguidament intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que no vota en contra 
però sí que vol manifestar que creu que les persones que estan al carrer tenen 
dret a fer la manifestació i nosaltres tenim dret a treballar. No obstant això, les 
persones que venen al Ple, els ciutadans normals que no provoquen escàndols, 
també tenen dret a assistir al Ple perquè és públic, i per tant, no crec que això 
de fer contínuament els plens a porta tancada per la provocació d’uns 
personatges que estan a fora sigui un hàbit correcte.  
 
 Penso que ara això ja és un hàbit i no crec que sigui correcte i que 
les persones que estan provocant –perquè no és una manifestació, sinó que és 
una provocació- han de quedar-se a fora, però les persones normals, els 
ciutadans/es que venen al Ple tenen el dret a entrar i estic en contra de què es 
faci a porta tancada per aquest motiu. 
 
 Tot seguit intervé el Sr. Alcalde, José Montilla, per aclarir que el Ple 
o és a porta tancada o és a porta oberta, i si és a porta tancada, no pot entrar 
ningú excepte els funcionaris municipals però si és a porta oberta qualsevol 
pot entrar incloent a aqueixos senyors, ja que això és el que diu la legislació i 
jo, per suposat que soc respectuós amb la legislació tot i que segurament el 
més just seria deixar entrar a les persones que no estan amb l’ànim de 
provocar però aqueixa distinció en aquest cas no està prevista a les lleis. És la 
distinció entre justícia i just i, a vegades, allò que és “en justícia”, no és just.  
 
 No crec que ningú dels que estem aquí presents s’ho passi bé amb 
la presència dels que estan a fora, i soc el primer que no vull que els plens se 
celebrin a porta tancada. 
  
 El Sr. Alcalde pregunta si hi ha algun vot en contra a part del de la 
Sra. Espinosa o alguna abstenció.  
  
 Acte seguit el Sr. Alcalde manifesta que la sessió se celebrarà a 
porta tancada de conformitat amb allò previst a l’article 117 del Reglament 
Orgànic Municipal. 
 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 11/02, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 19 de desembre de 2002. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
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 3.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, el text literal dels quals és el següent: 
 
 
 2.1.- Decret núm.  7000/02 de data 16 de desembre. 
 
 
 “Vist l’informe  emès pel Cap del Departament de Recursos Humans 
per poder seguir garantint els serveis de treballadora familiar com a 
conseqüència de la substitució de les funcions de la Sra. Francisca Albarral 
Salinas que ocuparà interinament un lloc de treball d’Assistenta Social en 
substitució del Sra. Ana Maria Morales Rodríguez en situació d’excedència 
voluntària per cura d’un fill menor de sis anys, 
 
 Atès que  la Sra. Mª. Angeles López Lorente, ha prestat  serveis en el 
Departament de Serveis Socials amb anterioritat i a través dels Plans 
d’Ocupació, a plena satisfacció d’aquesta Organització, i reuneix el perfil i 
condicions laborals per poder atendre amb diligència aquesta activitat 
temporal com a Treballadora Familiar, 
 
 Atès que la selecció de personal del Plans d’ocupació es va realitzar 
a través de la mesa de contractació local, 
 
 Atès que es necessari que la persona que es designi disposi de una 
determinada experiència professional en temes relacionats amb treball social, 
 
 Atesa la impossibilitat de cobrir urgentment aquestes funcions 
mitjançant el sistema de convocatòria pública i de garantir la seva provisió en 
un temps breu, 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 21 315P2 13000 de Personal laboral / Gent Gran. 
 
 Atès que la contractació que es proposa està contemplada en 
l’article 16.2 d) del Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals, al 
tractar-se de una relació de caràcter no permanent per una tasca específica de 
caràcter temporal amb jornada completa, i es pot dur a terme sempre i quan 
hi hagi consignació pressupostaria suficient per atendre el seu cost i es pugui 
determinar la tipologia del contracte de treball d’acord amb el que es recull en 
la disposició laboral, d’acord amb el que s’indica en l’article 20 de l’esmentat  
Reglament i l’article 19.2 del mateix cos legal, 
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 Atès el que preveu l’article 22 del Reglament del Personal al Servei 
de les Entitats Locals preveu la possibilitat de procedir a la contractació de 
personal laboral directament per raons de màxima urgència sempre que es 
fonamenti en la resolució que s’adopti, havent-se de donar compte al Ple 
Municipal i publicar-se la designació en el Diari Oficial de la Generalitat i 
Butlletí Oficial de la Província, d’acord amb el que s’estableix en l’article 98.1 
de l’esmentat Reglament, 
 
 Atès el que preveuen els articles 15.1 b) de l’Estatut dels 
Treballadors, i 2 del Reial Decret 2720/98,  
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació  efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3558/99 de data 15 de juliol 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per la contractació d’una 
Treballadora Familiar, amb caràcter no permanent. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació laboral de caràcter no permanent 
com a treballadora familiar de la Sra. Mª. ANGELES LÓPEZ LORENTE en 
substitució de l’empleada Sra. Francisca Albarral Salinas que ocupa 
interinament un lloc de treball d’Assistenta Social en substitució del Sra. Ana 
Maria Morales Rodríguez, en situació d’excedència voluntària per cura d’un fill 
menor de sis anys, amb efectes 11/12/2002 i fins el 10/03/2003, data de 
finalització de la suspensió, o s’hagi resoldre per qualsevol dels supòsits 
recollits en l’article 24 del Reglament del Personal al Servei de les Entitats 
Locals. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball de 
Treballadora Familiar de Serveis Socials, establint-li les retribucions i la resta 
de condicions de treball establertes en el pacte de condicions de treball del 
personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i dels seus Organismes 
Autònoms. 
 
 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal per la seva ratificació i publicar la designació en el Diari Oficial de 
la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Cinquè.- Comunicar la present resolució a l’interessada, a la Cap 
del Departament Tècnic de Serveis Socials, al de Recursos Humans i la Comitè 
d’Empresa.” 
 
 
 Seguidament intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que aquest Decret fa referència a una baixa que 
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es produeix per maternitat, es realitza una promoció interna entre 
treballadors/es familiars i d’assistents/es socials i allò que es fa és cobrir la 
vacant de treballadora familiar, amb caràcter no permanent.  
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 2.2.- Decret núm. 7150/02 de data 24 de desembre. 
 
 
 “Vista la proposta de contractació laboral de set persones per 
desenvolupar tasques de suport tècnic, presentada pel Departament de 
Cultura i Joventut i així com l’informe emès pel Departament d’Organització i 
Recursos Humans. 
 
 Atès que la proposta de candidats per la realització d’aquestes 
funcions puntuals i específiques per atendre els serveis complementaris i 
específics es realitza tenint en compte aquestes característiques peculiars, i la 
seva experiència acreditada en aquest Ajuntament en la realització d’activitats 
similars, 
 
 Atès que no s’havia programat cap convocatòria per atendre aquesta 
contractació per la manca de definició prèvia de les necessitats finals que 
s’haurien d’atendre per recursos propis, donades les característiques del 
Festival i les aportacions i contribucions d’altres Administracions Públiques, 
 
 Atès que a les dades actuals es inviable poder assegurar els serveis 
que es precisen atendre sense tenir que recórrer a contractacions per la via 
d’urgències, 
 
 Atès que l’Ajuntament va preveure aquest programa en el 
pressupost per l’exercici 2002, mitjançant la partida 21 451 A0 13100 
denominada laboral eventual/Direcció i Administració de Cultura,  
   
 Atès el que preveuen els articles 16 d), 19 i 20 del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals així com amb l’article 15 a) de 
l’Estatut dels Treballadors, i l’article 2 del Reial Decret 2720/1998, de 18 de 
desembre. 
 
       Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament mitjançant Decret número 3558/99 de data 15 de juliol, 
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HE RESOLT 
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per contractar el personal 
laboral de caràcter no permanent per atendre el servei determinat de suport, 
que a continuació es relacionen: 
 
 XAVIER RAMOS TARDA                         
 HECTOR PUENTE GARCIA  
 ASIER LÓPEZ GALAR 
 CARLOS MIGUELEZ INFANTES 
 OCTAVI RUIZ ANDREU 
 DIEGO ESCOBAR CORVO 
 JESUS MORENO GARCIA             
 
 Segon.- Autoritzar la contractació laboral temporal per Obra o 
Servei Determinat, de les persones esmentades, durant el període comprès 
entre el 17 de desembre de 2002  i el 8 de gener de 2003, ambdós inclosos, 
per a la prestació de serveis com a peons per a la Campanya de Nit de Reis 
2003. 
 
 Tercer.- Assignar als esmentats empleats les retribucions 
corresponents al lloc de treball a ocupar, consistents en 930,14 euros bruts, 
inclosos tots els conceptes, per tot el període contractual, d’acord amb les 
disposicions legals vigents. 
 
 Quart.- Establir a l’esmentat personal la resta de condicions 
establertes per al personal laboral d’aquest Ajuntament, 
 
 Cinquè.- Comunicar la present resolució als interessats, al seu Cap, 
al representat del Comitè i al Departament de Recursos Humans als efectes 
adients. 
 
 Sisè.- Donar compte d’aquest Decret al Ple de l’Ajuntament en la 
pròxima sessió. 
 
 Setè.- Publicar la present contractació en el Butlletí Oficial de la 
Província i Diari Oficial de la Generalitat de conformitat al que preveu la 
normativa vigent.” 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que aquest Decret està relacionat amb el 
personal que es va contractar per la Campanya de Nit de Reis.  
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
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 2.3.- Decret núm. 7203/02 de data 24 de desembre. 
 
 
 “Atès que mitjançant Decret dictat el 30 de maig de 1995, amb el 
número 2821, aquesta Alcaldia va nomenar Secretari del Ple del Consell 
Comunitari de Serveis Socials de Cornellà de Llobregat, al senyor Daniel 
Punyet Vallés, Cap Administratiu de Sanitat i Serveis Socials de l’Ajuntament 
en aquells moments, com a conseqüència de l’acord plenari de 30 de juny de 
1994 pel qual s’acordava constituir l’esmentat Consell Comunitari,  
 
 Atès que aquesta Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 10 de 
febrer de 2000, amb el número 595/2000, i com a conseqüència de la nova 
organització derivada de la Corporació sorgida  de les Eleccions Municipals 
que varen tenir lloc el dia 13 de juny anterior, va designar els membres 
integrants del Ple del Consell Comunitari de Serveis Socials de Cornellà de 
Llobregat, modificat posteriorment per Decrets de l’Alcaldia núms. 2763/2000, 
de 29 de maig i 992/2002, de 26 de febrer, i es va  mantenir el nomenament 
de Secretari d’aquest a favor del senyor Punyet Vallés de manera implícita. 
  
 Atès que mitjançant escrit  de la  Regidora Delegada de Sanitat, 
Serveis Socials i Dona, de data 11 de desembre d’enguany, es sol·licita el 
nomenament de nou Secretari del Consell Comunitari de Serveis Socials de 
Cornellà de Llobregat, com a conseqüència del canvi de destinació del senyor 
Punyet Vallés a un altre Departament de l’Ajuntament. 
  
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,  

 
HA RESOLT 

 
 Primer.- Deixar sense efecte el nomenament efectuat per Decret de 
l’Alcaldia número 2821/1995, de 30 de maig, a favor del senyor Daniel Punyet 
Vallés. 
 
 Segon.- Designar Secretari del Consell Comunitari de Serveis 
Socials de Cornellà de Llobregat, al senyor José Lucena Gómez, Cap del 
Departament Administratiu de Sanitat, Serveis Socials i Dona. 
 
 Tercer.- Comunicar aquest Decret al Departament de Serveis 
Socials, Salut Pública i Dona d’aquest Ajuntament, així com al President, i 
Vice-presidenta del Consell Comunitari de Serveis Socials de Cornellà de 
LLobregat, i a les persones interessades, als efectes escaients.  
 
 Quart.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, en 
la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.  
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
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Comunicació, per manifestar que aquest Decret fa referència a les 
modificacions que es van realitzar al seu moment de les persones que 
ostentaven la direcció administrativa del Departament de Sanitat i Serveis 
Socials, i això té unes conseqüències en el Consell Comunitari, per això es 
procedeix al canvi del Sr. Daniel Punyet pel senyor José Lucena. 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 2.4.- Decret núm. 7204/02 de data 24 de desembre. 
 
 
 “Aquest Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 3 de desembre de 
1999, amb el número 5869/99, i com a conseqüència de la nova organització 
derivada de la Corporació sorgida de les Eleccions Municipals que varen tenir 
lloc el dia 13 de juny anterior, va designar els membres integrants del Ple del 
Consell de la Dona de Cornellà de Llobregat, modificat posteriorment per 
Decrets de l’Alcaldia números 2960/2000, de 8 de juny, 4534/2000, de 22 de 
setembre, 1715/2001, de 22 de març, 5651/2001, de 19 d’octubre, 
2092/2002, de 19 d’abril, 4161/2002, de 22 de juliol i 5487/2002, de 10 
d’octubre.  
 
 Atès que mitjançant escrit de la  Regidora i Portaveu del Partit 
Popular de Cornellà, de data 19 de novembre d’enguany,  que va tenir entrada 
en aquest Ajuntament el passat 10 de desembre, amb el número de registre 
38538, es sol·licita el nomenament de vocal suplent del seu Partit en el Consell 
de la Dona de Cornellà de Llobregat, i que telefònicament confirma que s’han 
de donar de baixa les dues suplents nomenades per D. 5869/99, de 3 de 
desembre. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides  

 
HA RESOLT 

 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 5869/99, de 3 de 
desembre, relatiu als membres del Ple del Consell de la Dona de Cornellà de 
Llobregat, deixant sense efecte els nomenaments de les dues vocals suplents, 
senyores M. Isabel Báez Sánchez i Maria Fañanas Jaime, i nomenant, en 
representació del Partit Popular, com a Vocal Suplent, a la senyora María José 
Díaz Algarín. 
 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Serveis 
Socials, Salut Pública i Dona d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-
presidenta i Secretària del Consell de la Dona de Cornellà de Llobregat, i a les 
persones interessades, als efectes escaients.  
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 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 2.5.- Decret núm. 7259/02 de data 24 de desembre. 
 
 “Vista la necessitat de tenir que disposar d’un recolzament 
administratiu a temps parcial durant el període 2/1/2003 fins el 30/6/2003, 
per poder garantir les diferents mancances que l’Organització Municipal 
precisarà cobrir durant aquest període per acumulació de tasques, 
 
 Atès el contingut de l’informe emes a l’efecte pel Departament de 
Recursos Humans, en relació a aquesta necessitat, 
 
 Atès que aquesta necessitat s’ha produït de forma sobrevinguda i es 
precisa cobrir immediatament, per un període màxim de sis mesos, per poder 
garantir el recolzament dels serveis, i que una demora en la contractació no 
s’assoliria  l’objectiu que provoca la proposta de contractació, 
 
 Atès que la Sra. Purificación Suarez Ruíz, ha prestat  serveis en 
aquest Ajuntament amb anterioritat i a través dels Plans d’Ocupació, a plena 
satisfacció d’aquesta Organització, i reuneix el perfil i condicions laborals per 
poder atendre amb diligència aquesta activitat temporal com Auxiliar 
Administrativa, 
  
 Atès que la selecció de personal del Plans d’ocupació es va realitzar 
a través de la mesa de contractació local, 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament,  partida 
pressupostària 21 121A1 13100 de Personal laboral eventual / Org. I Rec. 
Humans, 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals això com els articles 12 i 15 c) de l’Estatut dels 
Treballadors, l’article 4rt. del Reial Decret 2720/1998, 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3558/99 de data 15 de juliol, 
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HE RESOLT   
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per contractar a una auxiliar 
administrativa a temps parcial per poder atendre l’acumulació de tasques en 
els serveis administratius, donant el recolzament que es precisa durant el 
propers sis mesos. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació laboral de caràcter no permanent 
i a temps parcial, per circumstàncies de la producció, de la senyora 
Purificación Suarez Ruiz, en qualitat de Auxiliar Administratiu I, amb efectes 
del 2 de gener de 2003 i fins el 30 de juny de 2003, i amb una dedicació 
setmanal de 25 hores, per atendre durant l’esmentat període de relació 
l’acumulació de tasques administratives que l’organització precisa atendre. 
 
 Tercer.- Establir a l’esmentada empleada les retribucions que li 
corresponguin, d’acord amb les taules salarials vigents en aquest Ajuntament 
pel personal laboral. 
 
 Quart.- Comunicar la present resolució a l’interessada, al seu Cap, 
al Representant del Comitè i al Departament d’Organització i Recursos 
Humans als efectes adients.  
 
 Cinquè.- Donar compte de la present resolució al Ple, en la propera 
sessió que se celebri. 
 
 Sisè.- Publicar la present contractació en el Butlletí Oficial de la 
Província i Diari Oficial de la Generalitat de conformitat al que preveu la 
normativa vigent.” 
 
 
 Tot seguit intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que aquest decret fa referència a l’acord que 
tenim amb el Consorci de Normalització Lingüística, segons el qual les 
persones que realitzen tasques administratives en el Centre de Normalització 
Lingüística de Cornellà, es procedeix a la seva contractació, en aquest cas 
durant sis mesos per part de l’Ajuntament.  
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 2.6.- Decret núm. 93/03 de data 13 de gener. 
 
 
 “Vist l’escrit tramés per la Federació de Municipis de Catalunya, pel 
qual es fa reso de l’aprovació, pel Comitè Executiu de l’esmentada entitat, en 
data 2 de juliol de 2002, de la creació d’una Comissió de Democràcia Local i 
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Participació, a fi d’iniciar un treball amb els objectius d’aprofundir en les 
bases normatives i conceptuals, així com en les pràctiques de la participació 
ciutadana i el paper de les ciutats en el seu aprofundiment; facilitar el 
coneixement i la difusió de bones pràctiques que millorin la intervenció 
ciutadana en la gestió dels assumptes públics i establir nexes de connexió 
amb experiències de ciutats d’arreu del món.  
 
 Atès que en l’esmentat escrit es demana el nomenament d’un/una 
electe local d’aquest Ajuntament, que el representi en l’esmentada Comissió de 
Democràcia Local i Participació. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides  
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Designar com a representant d'aquest municipi en la 
Comissió de Democràcia Local i Participació, aprovada pel Comitè Executiu de 
la Federació de Municipis de Catalunya en sessió celebrada el dia 2 de juliol 
de 2002, al  Regidor de l’Àrea de Cultura, Esports, Relacions Ciutadanes i 
Cooperació i Solidaritat d’aquest Ajuntament, senyor Vicenç Badenes Teixidó. 
 
 Segon.- Comunicar aquest acord al Regidor afectat i a la Federació 
de Municipis de Catalunya, pel seu coneixement i efectes. 
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
  
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla, per 
manifestar que aquest Decret fa referència al nomenament del Sr. Badenes 
com a membre d’una comissió nova que ha creat la Federació de Municipis, 
per temes de participació i democràcia local. 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 2.7.- Decret núm. 288/03 de data 20 de gener.  
 
 “Vist el projecte d’obres de primer establiment anomenat 
“Equipament esportiu Ribera-Serrallo”, redactat per l’arquitecte Sr. Alvaro Siza 
per encàrrec de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, dotat amb un 
pressupost de vint-i-dos milions dos-cents cinquanta-quatre mil quatre-cents 
noranta-un euros amb un cèntim (22.254.491,01 euros), Impost sobre el valor 
afegit inclòs; aprovat inicialment i definitivament per acord de Ple de data 26 
de març de 2002 i 26 de juliol de 2002, respectivament. 
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 Vist l’acord del Ple de l’Ajuntament de data 28 de novembre de 
2002, pel qual es adjudica a Master, Sociedad Anónima de Ingenieria y 
Arquitectura, el contracte d’assistència tècnica per la direcció, inspecció i 
supervisió de l’execució de les obres i la coordinació en matèria de seguretat i 
salut de les mateixes) per la construcció de l’equipament esportiu Llobregat 
(equipament esportiu Ribera-Serrallo), consistent en: la direcció de l’obra 
(compartida amb l’arquitecte autor del projecte), la direcció de l’execució de 
l’obra, el control de qualitat i la coordinació en matèria de seguretat i salut. 
 
 Vist l’informe emès en data 8 de gener de 2003, per la Cap del 
Departament Tècnic d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, que en el seu 
tenor literal manifesta  que: 
 

“El Ple de l’Ajuntament, en data de novembre 28 de 2002, adjudica 
el contracte d’assistència tècnica per la direcció, inspecció, 
supervisió de les obres d’execució de l’Equipament esportiu Ribera, 
de Cornellà de Llobregat, a l’empresa MASTER, SA. 
 
Les citades obres foren adjudicades a l’empresa Ferrovial, la qual 
d’acord amb el contracte haurà d’iniciar-les en el termini màxim 
d’un mes (13 de desembre de 2002) prèvia aprovació del Pla de 
Seguretat i Salut i la firma de l’acta de comprovació del replanteig. 
 
El Pla de Seguretat i Salut, d’acord a l’Estudi de Seguretat del 
projecte, l’ha de presentar l’empresa adjudicatària de les obres 
(Ferrovial) i, previ informe positiu del Coordinador de Seguretat i 
Salut durant l’execució de les obres, haurà de ser aprovat pel Ple de 
l’Ajuntament.  Per tant, es necessari realitzar el nomenament del 
Coordinador perquè el Ple de l’Ajuntament de gener aprovi el Pla de 
Seguretat. 
 
El Coordinador, en aquest cas, pertany a l’empresa adjudicatària de 
la direcció facultativa de les obres, per tant es necessari realitzar el 
nomenament dels tècnics responsables, proposats per l’empresa, de 
cadascuna de les parts de que consta el contracte i que seran els 
següents. 
 
Director d’obra (compartida al 50% amb l’arquitecte senyor Siza): 
l’enginyer superior Francesc Velarde i Cecilia. 
 
Director d’execució (i control de qualitat): els arquitectes tècnics 
Josep Ma Peris i Ferrer i Alfons Perdrix i Riau. 
 
Coordinador en matèria de Seguretat i Salut durant l’execució de les 
obres: l’enginyer tècnic Àngel Vicente Pérez.” 
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 Vist l’informe emès en data 16 de gener de 2003, per la Cap 
Administrativa d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, que en el seu tenor 
literal manifesta  que: 
 

“Vist el projecte d’obres de primer establiment anomenat 
“Equipament esportiu Ribera-Serrallo”, redactat per l’arquitecte Sr. 
Alvaro Siza per encàrrec de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, 
dotat amb un pressupost de vint-i-dos milions dos-cents cinquanta-
quatre mil quatre-cents noranta-un euros amb un cèntim 
(22.254.491,01 euros), Impost sobre el valor afegit inclòs; aprovat 
inicialment i definitivament per acord de Ple de data 26 de març de 
2002 i 26 de juliol de 2002, respectivament. 
 
Vist l’acord del Ple de l’Ajuntament de data 28 de novembre de 
2002, pel qual es adjudica a Master, Sociedad Anónima de 
Ingenieria y Arquitectura, el contracte d’assistència tècnica per la 
direcció, inspecció i supervisió de l’execució de les obres i la 
coordinació en matèria de seguretat i salut de les mateixes) per la 
construcció de l’equipament esportiu Llobregat (equipament 
esportiu Ribera-Serrallo), consistent en: la direcció de l’obra 
(compartida amb l’arquitecte autor del projecte), la direcció de 
l’execució de l’obra, el control de qualitat i la coordinació en matèria 
de seguretat i salut. 
 
Vist l’informe emès en data 8 de gener de 2003, per la Cap del 
Departament Tècnic d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, on 
manifesta i acredita la urgència en el nomenament dels esmentats 
tècnics. 
 
Atès allò que estableix l’article 21 .1.k) de la Llei 7/1985, de 2 
d’abril, de Bases de Règim Local, l’alcalde és competent per a 
l’exercici d’actes competència del Ple, en el supòsit d’urgència. En 
aquest cas, caldrà donar compte al Ple de la resolució adoptada en 
la primera sessió que es celebri per a la seva ratificació. 
 
Per tot això, la tècnic que subscriu proposa el nomenament dels 
esmentats tècnics per decret d’alcaldia, el qual haurà de ser ratificat 
per acord de Ple, en la propera sessió que es celebri.” 

 
 En virtut del que disposa l'article 21 de la 7/1985, de 2 d'abril, 
Reguladora de les Bases del Règim Local, 
 

HE RESOLT  
 
 Primer.- Designar la direcció facultativa de les obres, compartida al 
50% amb l’arquitecte redactor del projecte Sr. Alvaro Siza, del projecte d’obres 
de primer establiment anomenat “Equipament esportiu Ribera-Serrallo”, dotat 
amb un pressupost de vint-i-dos milions dos-cents cinquanta-quatre mil 
quatre-cents noranta-un euros amb un cèntim (22.254.491,01 euros), Impost 
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sobre el valor afegit inclòs; aprovat inicialment i definitivament per acord de 
Ple de data 26 de març de 2002 i 26 de juliol de 2002, respectivament; a 
l’enginyer superior proposat per l’empresa Master, Sociedad Anónima de 
Ingenieria y Arquitectura, Sr. Francesc Velarde i Cecilia.  
 
 Segon.- Designar la direcció de l’execució de l’obra i el control de 
qualitat del projecte d’obres de primer establiment anomenat “Equipament 
esportiu Ribera-Serrallo”, dotat amb un pressupost de vint-i-dos milions dos-
cents cinquanta-quatre mil quatre-cents noranta-un euros amb un cèntim 
(22.254.491,01 euros), Impost sobre el valor afegit inclòs; aprovat inicialment i 
definitivament per acord de Ple de data 26 de març de 2002 i 26 de juliol de 
2002, respectivament; als arquitectes tècnics proposats per l’empresa Master, 
Sociedad Anónima de Ingenieria y Arquitectura, Sr. Josep Ma Paris i Ferrer i 
Sr. Alfons Perdrix i Riau. 
 
 Tercer.- Designar coordinador en matèria de seguretat i salut 
durant l’execució de les obres del projecte d’obres de primer establiment 
anomenat “Equipament esportiu Ribera-Serrallo”, dotat amb un pressupost de 
vint-i-dos milions dos-cents cinquanta-quatre mil quatre-cents noranta-un 
euros amb un cèntim (22.254.491,01 euros), Impost sobre el valor afegit 
inclòs; aprovat inicialment i definitivament per acord de Ple de data 26 de 
març de 2002 i 26 de juliol de 2002, respectivament; a l’enginyer tècnic 
proposat per l’empresa Master, Sociedad Anónima de Ingenieria y 
Arquitectura, Sr. Ángel Vicente Pérez, el qual haurà d’informar el pla de 
seguretat i salut presentat per l’empresa adjudicatària de l’obra Ferrovial 
Agromán, Societat Anónima, als efectes de sotmetre’l posteriorment a la seva 
aprovació, si s’escau, per l’òrgan municipal competent. 
 
 Quart.- Notificar el present acord a l’arquitecte Sr. Alvaro Siza, a 
l’empresa adjudicatària de les obres Ferrovial Agromán Sociedad Anónima, a 
l’empresa adjudicatària del contracte d’assistència tècnica per la direcció, 
inspecció i supervisió de l’execució de les obres i la coordinació en matèria de 
seguretat i salut Master, Sociedad Anónima de Ingenieria y Arquitectura, als 
tècnics proposats per l’empresa Master, Sociedad Anónima de Ingenieria y 
Arquitectura, Srs. Francesc Velarde i Cecilia, Josep Ma Peris i Ferrer, Alfons 
Perdrix i Riau i Ángel Vicente Pérez, i al Departament de Contractació i 
Patrimoni, pel seu coneixement i efectes. 
 
 Cinquè.- Donar compte de la present resolució al Ple per a la seva 
ratificació.” 
 
  
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que amb aquest decret es nomena a dues 
persones, una com a coordinador en matèria de seguretat i salut i l’altra que 
farà la direcció facultativa del projecte de seguiment de les obres de Ribera-
Serrallo. 
 



16 

 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 2.8.- Decret núm. 421/03 de data 23 de gener. 
 
 
 “Vist l’informe emes pel Departament de Recursos Humans, referent 
a l’aplicació de l’increment retributiu  al personal funcionari, laboral i eventual 
d’aquest Ajuntament, per a l’exercici 2003, 
 
 Atès el que preveu l’article 19 de la Llei  52/2002, de 31 de 
desembre, de Pressupostos Generals de l’Estat per a l’Exercici 2003, 

 
 Atès que la repercussió de la millora de la paga extra que fa 
referència l’apartat 2 de l’esmentat article 19 es situa en un percentatge mitjà 
del 0,7 %, 

 
 Atès el que preveuen les Bases d’Execució del Pressupost d’aquest 
Ajuntament per l’exercici 2003, 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3558/99 de data 15 de juliol, 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Aplicar amb efectes 1 de gener de 2003, un increment del 
2 % sobre les retribucions bàsiques, pagues extraordinàries, complementàries 
i productivitat del personal funcionari i laboral d’aquest Ajuntament 
establertes per l’exercici 2002 
 
 Segon.- Aplicar amb efectes 1 de gener de 2003, un increment del 
2% en el concepte antiguitat que percep el personal funcionari i laboral en 
servei actiu d’aquest Ajuntament. 
 
 Tercer.- Aplicar al personal funcionari i laboral un  20 % de l’import 
del complement de destí o complement de responsabilitat, respectivament, en 
les pagues extraordinàries de juny i desembre de 2003, en un concepte que es 
denominarà “Millora Paga Extra” i que no estarà sotmès a la valoració dels 
llocs de treball d’aquest Ajuntament, als efectes de mantenir la homogeneïtat 
de les fórmules percentuals establertes que en cap cas poden superar el que 
prevegi la Llei de Pressupostos Generals de l’Estat. 
 
 Quart.- Aplicar, amb efectes 1 de gener de 2003  un increment del 2 
% sobre les retribucions establertes en l’exercici 2002 al personal eventual 
d’aquest Ajuntament, més un 0,7 % per ser el percentatge similar que 
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comporta la millora de les pagues extres del personal funcionari i laboral 
d'acord amb l’estudi realitzat sobre la massa salarial de l’Ajuntament. 
 
 Cinquè.- Incrementar el 2% sobre les retribucions establertes al 
personal laboral eventual contractat i interí, referides al lloc de treball i 
complement de productivitat, incloses les pagues extres i serveis 
extraordinaris, amb efectes 1 de gener de 2003, aplicant-los també la millora 
de la Paga Extra que s’indica en l’apartat tercer de la present resolució en els 
mateixos termes. 
 
 Sisè.- Incorporar el contingut de la present resolució en el nou 
catàleg de llocs de treball que es sotmet a la consideració del Ple Municipal. 
 
 Setè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal,  en la primera sessió que celebri, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que aquest Decret fa referència a l’aplicació al 
personal d’allò establert a la Llei de Pressupostos Generals de l’Estat per a 
aquest any, i l’increment que hem previst per al personal funcionari i laboral.  
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 2.9.- Decret núm. 429/03 de data 23 de gener. 
 
 “Aquest Ajuntament, mitjançant acord plenari adoptat el dia 28 de 
maig de 2002, i a proposta del Consell Comunitari de la Infància i 
l’Adolescència de Cornellà de Llobregat,  va procedir a la creació del Consell 
d’Infants de Cornellà de Llobregat, els membres del qual, representatius  dels 
infants i adolescents que cursen 5è i 6è de primària, en cada centre de les 
escoles de la ciutat de Cornellà de Llobregat,  van de ser nomenats per 
l'Alcalde, mitjançant Decret dictat el dia 16 de setembre de 2002, amb el 
número 4905/2002. 
 
 Atès que mitjançant escrit de la Secretària de l’esmentat Consell 
d’Infants, de data 15 de gener d’enguany, es sol·licita el canvi de representant 
del Centre Escolar Dolors Almeda. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,  
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HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 4905/2002, de 16 
de setembre, en el sentit de deixar sense efecte el nomenament de la 
representant de l’Escola Dolors Almeda, Judit Mayorga Garrido, i nomenar 
com a nou representant del centre al nen Sergio Polar Maldonado, en el 
Consell d’Infants de Cornellà de Llobregat. 
 
 Segon.- Comunicar aquest Decret a l’Institut Municipal d’Educació 
d’aquest Ajuntament, el qual ho haurà de notificar, de forma fefaent, a les 
persones interessades, als efectes escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla, per 
manifestar que aquest Decret fa referència a la modificació d’un representant 
en el Consell d’Infants que es realitza a proposta de l’escola afectada. 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el 
seu Grup, en els temes de contractacions s’abstindran. 
 
 Acte seguit pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla, per 
manifestar que són decrets dels quals es dóna compte al Ple i, per tant, ens 
donem per assabentats. 
 

 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR, COMERÇ I 
COMUNICACIÓ 
 
 
 3.- Aprovar l’adjudicació del lot núm. 1 del contracte de 
construcció d’un Dipòsit de laminació del Camp de l’Empedrat. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques: 
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 Objecte del contracte: Construcció d’un dipòsit de laminació del 
Camp de l’Empedrat. El present contracte es divideix en dos lots, dels que en el 
present acord s’adjudica únicament  el lot núm. 1. 
 Lot núm. 1: (Construcció dipòsit). 
 Tramitació: Ordinària 
 Procediment d’adjudicació: Oberta 
 Forma d’adjudicació: Concurs 
 
 Atès que les proposicions admeses a la licitació pel Lot núm. 1 de 
Construcció de dipòsit son les següents empreses: 
 
Nº EMPRESA   
 
1 

 
FERROVIAL AGROMAN, S.A. 

 
 

 
(LOT 1 i LOT 2) 

3 HIDRAULICA Y OBRAS, S.A.  (LOT 1 i LOT 2) 
4    CORSAN-CORVIAM CONSTRUCCION, SAU.  (LOT 1 i LOT 2) 
6 ACS PROYECTOS OBRAS Y CONSTRUCCIONES, S.A.  (LOT 1 i LOT 2) 
7 COPISA CONSTRUCTORA PIRENAICA, S.A.  (LOT 1 i LOT 2) 
8 COMSA, S.A.  (LOT 1 i LOT 2) 
9 FCC CONSTRUCCION, S.A.  (LOT 1 i LOT 2) 
10 ACSA AGBAR CONSTRUCCION, S.A.  (LOT 1) 
11 PROINOSA Promoción e Ingenieria de Obras, S.A.  (LOT 1) 
 
  
                Així mateix les proposicions de les següents empreses no han 
resultat admeses a licitació pel motiu que s’esposa: 
 
 1 PROINOSA Promoción e Ingenieria de Obras, S.A. 
 No ha sigut admesa pel que respecta al lot 2 per no disposar de la 
classificació del contractista exigida. 
 
 Atès que l’adjudicació del lot número 2 (sistema de teledetecció), es 
realitzarà en un acord posterior, no es procedirà a la devolució de les garanties 
provisionals dipositades de forma conjunta pels dos lots, fins que no es 
produeixi l’adjudicació de l’esmentat lot número 2. 
 
 Atès que la Mesa de Contractació es a reunir per procedir a la 
valoració de les ofertes presentades, proposant l’adjudicació ACSA AGBAR 
Construcción, S.A., per ser l’oferta més avantatjosa per aquest Ajuntament i 
complir tots els requisits fixats al Plec de Condicions aprovat per regir el 
present procediment. 
 
 Per tot això 
 
 El Ponent de la Comissió d’Interior, Comerç i Comunicació proposa 
al Ple l’adopció dels següents: 
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ACORDS 
 
  Primer.- Adjudicar a ACSA AGBAR Construcción, S.A., el 
contracte de construcció d’un dipòsit de laminació del Camp de l’Empedrat de 
l’esmentat Dipòsit Lot 1 amb estricta subjecció al Plec de Condicions 
Econòmic-Administratives aprovat pel Ple de l’Ajuntament de data 31 
d’octubre del 2002, i a la seva oferta. 
 
  Segon.- Establir com a preu del contracte, 4.331.432,27 Euros 
IVA Inclòs. 
 
  Tercer.- Fixar la garantia definitiva en la quantitat de 
173.257,29 euros, de conformitat amb el Plec de Condicions particulars, la 
qual haurà d’ingressar el contractista en el termini de 15 dies següents, a 
comptar de la recepció del present acord. De no acomplir-se aquest requisit, 
per causes imputables a l’adjudicatari, l’Ajuntament declararà resolt el 
contracte. 
 
  Quart.- Retornar la garantia provisional per un import de 
103.598.-  euros als licitadors següents: 
 
 EMPRESA  (ingressat en Tresoreria/ 

Òrgan de Contractació 
    
3 HIDRAULICA Y OBRAS, S.A.  Contractació 
6 ACS PROYECTOS OBRAS Y 

CONSTRUCCIONES, S.A. 
 Tresoreria 

7 COPISA CONSTRUCTORA PIRENAICA, S.A.  Contractació 
8 COMSA, S.A.  Contractació 
9 FCC CONSTRUCCION, S.A.  Contractació 
 
  Les empreses que no figuren relacionades van presentar les 
garanties provisionals conjuntament amb el lot 2, per la qual cosa s’aprovarà 
la seva devolució quan s’acordi l’adjudicació del lot 2. 
 
  Cinquè.- Formalitzar aquest contracte en document 
administratiu de conformitat al que disposa l’article 54 de la Llei de 
Contractes de les Administracions Públiques. 
 
  Sisè.- Comunicar les dades relatives a l’adjudicació d’aquest 
contracte al Registre Públic de Contractes de la Junta Consultiva de 
Contractació Administrativa en el termini dels tres mesos següents a la seva 
formalització, de conformitat amb allò que preveuen els articles 58, 93 i 118 
del Reial Decret Legislatiu 2/2000, de 16 de juny pel qual s’aprova el Text 
Refós de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques. 
 
  Setè.- Posar l’expedient instruït a disposició dels altres licitadors 
ofertants als efectes de donar compliment a allò que preveu l’article 89.3, en 
concordança amb l’article 54.2 de la Llei de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i Procediment Administratiu Comú. 
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  Vuitè.- Notificar la present resolució al Departament de 
Urbanisme, Obres, Infraestructures i Habitatge, la Intervenció Municipal, a 
l’adjudicatari, així com a la resta de participants.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que en el plec de condicions es preveien 
dos lots, per això especifiquem ara lot número 1, l’altre lot era el sistema de 
telecontrol. 
 
 Les ofertes també han estat presentades però al ser complexes les 
propostes que han presentat s’ha demanat –tant a les persones que han 
redactat el projecte com a la pròpia entitat- que les mirin per acabar de tenir 
clar a qui se’l pot adjudicar, i com que, a més, en el procés de l’obra, fins que 
no passen nou mesos, no haurà d’entrar l’empresa que sigui adjudicatària a 
actuar, ara aprovem només el lot número 1 que és el més important i puja a 
5.179.899,87 euros. 
 
 Com ja vaig comentar en la Comissió Informativa, s’han presentat 
nou empreses, d’aquestes la Mesa de Contractació ha fet una valoració d’allò 
que estava previst, que era la part econòmica. Les millores que es presentaven 
i que no suposaven cap tipus de cost al projecte, l’ampliació dels terminis de 
garantia i la metodologia que s’utilitzaria en l’execució de l’obra. 
 
 Analitzada tota aquesta documentació la proposta és adjudicar-ho a 
l’empresa ACSA AGBAR Construcción, S.A., fonamentalment perquè quant a 
millores i en els temes relacionats amb la memòria descriptiva de metodologia, 
resulta una proposta més avantatjosa i també és de les empreses que 
presenten el diagrama de compliment dels terminis que estaven previstos en el 
projecte i els mètodes de qualitat més pròxims als previstos en el projecte. Per 
aquests motius la proposta es fa a l’empresa ACSA AGBAR Construcció, S.A., 
per un valor de 4.331.432,27 euros.    
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
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Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 
 4.- Aprovació provisional de la modificació de les Ordenances 
Fiscals.  
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist el que estableix la Llei 51/2002, de 27 de desembre, de 
reforma de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes 
Locals, i en compliment del que preveu la Disposició Transitòria quinta, en 
relació a les modificacions introduïdes per la indicada Llei, les quals una 
vegada aprovat el text definitiu de les Ordenances Fiscals corresponents, 
hauran de publicar-se en el Butlletí Oficial abans del pròxim dia 1 d’abril,  
 
 Atès així mateix allò previst en la Disposició Final segona, de 
l’esmentada Llei 51/2002, sobre la seva entrada en vigor el dia 1 de gener de 
2003, 

 
 Vistes, en conseqüència, les modificacions de les Ordenances 
Fiscals que s’especifiquen en la part dispositiva del present acord, les quals 
estan motivades per la necessitat d’adequar-les en el seu contingut normatiu a 
la legislació vigent, 
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 Vista, així mateix, la memòria elaborada per l’Interventor General, 
respecte a que en els coeficients de ponderació física dels locals segons les 
categories dels carrers fixades, no s’ha produït cap tipus de variació.  
 
 Atès que s’ha detectat un error en l’Ordenança Fiscal núm. 6, 
reguladora de la Taxa per l’expedició de documents administratius, pel que fa 
a determinades tarifes de l’apartat primer i cinquè de l’article núm. 6, les 
quals s’han de modificar en el sentit que figura en la part resolutiva del 
present acord, 
 
 Atès el que preveuen els articles 15.1, 16 i 17 de la Llei 39/1988, de 
28 de desembre, reguladora de les Hisendes Locals, sobre la imposició i 
ordenació de tributs per les Corporacions Locals, així com sobre la modificació 
de les Ordenances Fiscals, 
 
 Atès el que disposa l’article 162.2 de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, 
municipal i de règim local de Catalunya, en concordança amb el 49 de la 
Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, referent al 
procediment a  seguir en l’aprovació de les Ordenances, així com els articles 
15 i 17 de l’esmentada Llei 39/1988, reguladora de les Hisendes Locals, 
relatius a la imposició, supressió i ordenació de tributs per les Corporacions 
Locals,  
 
 Vistos els informes emesos per la Secretària General i 
l’Interventor, de conformitat amb el que assenyala l’article 163  de la 
indicada Llei 8/1987, en relació a l’article 54 del Reial Decret Legislatiu 
781/1986, de 18 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de les disposicions 
legals vigents en matèria del Règim Local, 
 
 Per tot això, com a President de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, proposo al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar provisionalment la modificació de les Ordenances 
Fiscal que tot seguit s’indiquen, les quals han de regir amb efectes del dia 1 de 
gener de 2003, de conformitat amb l’annex núm. 1 del present acord: 
 
Número Tribut 
 
1 Impost sobre béns immobles. 
2 Impost sobre activitats econòmiques. 
3 Impost sobre vehicles de tracció mecànica. 
4 Impost sobre l’increment de terrenys de naturalesa urbana. 
5 Impost sobre construccions, instal·lacions i obres. 
6 Taxa per expedició de documents administratius. 
16 Taxa per les ocupacions del subsòl, el sòl i la volada de la via      
                  pública. 
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 Segon.-  Exposar l’acord precedent al Tauler d’Anuncis d’aquest 
Ajuntament, durant trenta dies, comptats a partir de l’endemà de la 
publicació del corresponent anunci en el Butlletí Oficial de la Província i en 
un Diari de gran difusió de la província. 
 
 Dins d’aquest termini els interessats podran examinar l’expedient 
i presentar les reclamacions i suggeriments que estimin oportuns. 
 
 Tercer.-  Disposar que, en el supòsit que no es presenti cap 
reclamació en l’esmentat termini d’exposició pública, els acords adoptats 
d’aprovació provisional s’entenguin com a definitius. 
 
 Quart.-  Disposar, així mateix, que els acords definitius, incloent  
els provisionals elevats automàticament a aquesta categoria, i el text íntegre 
de les modificacions es publiquin en el Butlletí Oficial de la Província  i que  
entrin en vigor amb efectes del dia 1 de gener del 2003.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, es fa una explicació 
del dictamen, manifestant que aquest és un tema que ja, en certa forma, es va 
anunciar, o que era de preveure, quan s’estava discutint a la tardor, 
l’aprovació de les ordenances fiscals i també és un tema que va sortir el mes 
passat durant la discussió de l’aprovació dels pressupostos. 
 
 A continuació intervé el senyor Ramon Salabert Parramon, com a 
President-Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i 
Hisenda, per manifestar que en compliment del que disposa la Disposició 
Transitòria Cinquena, de la Llei 51/2002 que fa referència a què les 
ordenances fiscals hauran de ser adaptades en virtut de l’aprovació de la llei, i 
entrar en vigor abans del proper dia 1 d’abril, ens veiem en l’obligatorietat de 
seguir els terminis formals que s’han de complir en l’aprovació de les 
ordenances i a presentar en aquest plenari la proposta de modificació de les 
ordenances per tal que en el Ple del mes de març puguem  dur a terme, un cop 
passat tot el període d’exposició pública, l’aprovació definitiva d’ordenances 
perquè entrin en vigor a l’abril de 2003. 
 
 Com ja al seu moment vam avançar, nosaltres vam tenir molta cura 
quan vam fer l’elaboració de les ordenances nostres al mes d’octubre, quan 
encara estava molt verd com acabaria tot el tema del projecte de Llei 
d’Hisendes Locals, i vam fer una estimació dels ingressos que consideràvem 
havien de ser els necessaris per poder dur a terme una política pressupostària 
al llarg del 2003, que ens equilibrés les necessitats de les actuacions que 
l’Ajuntament de Cornellà havia de dur a terme al llarg d’aquest exercici. 
 
 Tenint molta cura, malgrat la incertesa amb la que estàvem fent les 
coses, de no traslladar ni produir cap mena de cost suplementari als 
contribuents de la ciutat de Cornellà, avaluant tots aquests extrems vam 
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proposar un augment de tarifes del 3% en les ordenances fiscals, tant en 
impostos, com taxes o preus públics. 
 
 Després s’ha demostrat i ara ja és un fet passat que la inflació s’ha 
tancat amb un 4,3% d’increment, per tant, hem estat en aquest sentit molt 
exquisits a l’hora d’avaluar les coses per mantenir també aquest discurs de 
coherència en el sentit de no voler -de forma absolutament gratuïta- traslladar 
pressió fiscals innecessària a la ciutat. 
 
 Com que el que crèiem que era necessari per fer el que havíem de 
fer, requeria un increment d’un 3% de les Ordenances, vam fer abstracció tot i 
que ja prevèiem que la inflació acabaria amb el 4, malgrat que el govern era 
l’únic que considerava que arribaríem al 2 i va acabar amb el 4,3, i això ho 
dono com a referència perquè és important. És a dir, nosaltres ja vam fer en 
aquest sentit un esforç important de no castigar especialment per la via 
tributària als nostres contribuents a la ciutat i no deixar –en la mesura del 
possible- de fer el que eren els compromisos que el govern municipal té 
establerts en la ciutat per acabar el seu mandat en aquest període de gestió 
municipal. 
 
 Vist això, en el mes de desembre també vam ordenar un pressupost 
d’ingressos i de despeses equilibrat, en el que –després s’ha concretat a l’hora 
de sortir la llei- prevèiem que hi hauria una recaptació menor un cop aprovada 
la Llei pel que feia referència a la situació de l’IAE, i en qualsevol cas, el que sí 
que hi havia certesa absoluta -i ara no és un supòsit sinó una realitat- és que 
durant tot l’any 2003 és gairebé impossible poder treure ni tan sols els rebuts 
de l’IAE en circulació, perquè no hi ha ni els padrons ni tampoc les 
declaracions de l’Agència Tributària que ens facilitin aquesta feina. 
 
 Per tant, inclús en el propi calendari fiscal que elaborarem, la 
previsió de treure els primers rebuts de l’IAE no serà abans del mes de 
desembre d’aquest any, la qual cosa vol dir que si al mes de maig nosaltres ja 
teníem com ajuntament uns ingressos per l’IAE, doncs aquests ingressos 
lògicament castigaran la tresoreria de l’ajuntament, deixaran d’ingressar-se i 
suposo que també el govern tindrà en compte pagar el cost financer que 
representi aquesta financiació suplementària que els ajuntaments, i en 
particular el de Cornellà, haurà de fer per suplir l’absència d’ingressos que pel 
rebut de l’IAE, al mes de maig deixarem de tenir. 
 
 Vist tot això, continua manifestant el Sr. Salabert, i havent fet les 
coses per evitar reobrir el debat d’un pressupost, si les tarifes es modifiquen o 
no es modifiquen, doncs amb tots aquests criteris, vam presentar el 
pressupost i les ordenances. 
 
 Ara, per tant, senzillament i per imperatiu legal, més que mai, no hi 
ha més remei que aplicar -com és natural- la legislació vigent en matèria 
d’Hisendes Locals i tot allò a que obliga la legislació en matèria d’ordenances 
fiscals dels ajuntaments. 
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 Allò que hem fet és una translació en els textos de les Ordenances 
de tot allò que inevitablement i de forma obligatòria en tots els impostos als 
que fa referència la llei, -béns immobles, activitats econòmiques, vehicles, 
increment de valor de terrenys de naturalesa urbana, construccions i taxa per 
les ocupacions del subsòl o sòl i la volada de la via pública- és obligatori 
aplicar. 
 
 És ben cert que en cada un d’aquests impostos hi ha una sèrie de 
consideracions que el propi text legislatiu deixa potestat als ajuntaments de 
poder o no poder fer en matèria de bonificacions o inclús de suplements de 
recaptacions en altres matèries en les que deixen la porta oberta a poder 
actuar, tant en recaptar perquè crees noves tarifes o nous impostos, o bé, en 
bonificar en altres aspectes que es pugui considerar que tinguin interès. En 
alguns, ja avanço que el poden tenir però a l’1 i, en virtut de què tenim un 
pressupost tancat, és absolutament imprevisible en aquests moments, si més 
no des del nostre departament d’Economia i Hisenda, fer un càlcul o una 
estimació de cada una d’aquestes mesures i quin impacte podria tenir 
adoptar-la. 
 
 Per tant, sense negar que algunes poden ser correctes i podrien ser 
perfectament estimades, entenem que no seria ara procedent obrir aquest 
tema perquè inevitablement ens faria obrir o modificar partides d’ingrés o de 
despesa en el pressupost, cosa que ens assemblaria una dificultat 
sobrevinguda a la gestió municipal ordinària de tots els departaments que 
estan treballant en els seus plans d’actuació en virtut del pressupost que en 
aquest plenari es va aprovar. 
 
 Per tant, en resum, es proposa l’aplicació de les Ordenances, allò 
que és la part normativa,  i no es modifica absolutament cap de les coses que 
són potestatives de l’ajuntament, ni a favor en el sentit de dir que podríem 
recaptar més, ni en contra, en aquest sentit a favor del contribuent podríem 
bonificar coses. En qualsevol dels dos casos entenem que s’ha d’analitzar, i 
estudiar, i a qui correspongui fer el pressupost de l’exercici 2004, aleshores 
aquests elements, sens dubte, es tindran en compte, però a més a més, ja em 
semblaria un exercici de funambulisme entrar en aquests valoracions quan, a 
més, tenim un punt per sota de la inflació en les Ordenances i també ja 
suportarem inicialment el cost de no poder recaptar -perquè així ens ho 
imposa la llei durant tot l’any- l’IAE, que recordo per si algú se n’ha oblidat, 
que en pessetes de les antigues, per aquest tema recaptàvem al voltant de 
vuit-cents cinquanta milions de pessetes, és a dir, era aproximadament 
gairebé un 40% dels nostres recursos propis en temes d’impostos, taxes i 
preus públics, és a dir, no és una part irrellevant de l’estructura d’ingressos de 
l’ajuntament. 
 
 Només fer una esmena a una ordenança en particular que no té res 
a veure amb la llei i que és un tema absolutament irrellevant però que el vull 
comentar perquè hi ha hagut una variació, és la taxa per l’expedició de 
documents administratius, hi ha una màquina a l’ajuntament que expedeix 
tiquets de forma automàtica, i aquesta màquina tècnicament no admet 
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fraccions de cinc cèntims d’euro, com que hi havia tarifes de 0,85 euros, 
perquè el contribuent no s’enfadi l’hem rebaixat a 0,80 euros, i el que eren 
19,15 euros a  les Ordenances Fiscals, ara ho hem baixat a 19,10 euros. Ho 
dic perquè hem variat això per la màquina i no per la Llei d’Hisendes Locals. 
 
 Crec que entrar en més detalls avui no correspon però insisteixo 
que estic obert a contestar quantes qüestions vulgueu aclarir dels diferents 
articles de les Ordenances que tots teniu, i als membres de la Comissió 
Informativa, recordar-los que se us han lliurat dos fulls que variaven dos 
errors que havíem comès i un era realment important, era el quadre de les 
tarifes dels coeficients de l’IAE que estaven mal calculats, ens vam donar 
compte d’això avui. Em sembla que se us ha donat el quadre definitiu, i 
substituint aquells dos fulls queda el text que un cop estigués aprovat a l’1 
d’abril, seria el que s’editaria com a Ordenances de l’Ajuntament de Cornellà. 
Quant a tarifes queden exactament idèntiques a com estaven quantificades en 
les Ordenances anteriors, llevat, naturalment, de l’Impost d’Activitats 
Econòmiques que queda sense quantificació i, per tant, congelat a efectes de 
recaptació, no en l’epígraf pressupostari perquè no s’ha suprimit l’IAE, ja que 
el cobrarem més tard, però la previsió d’ingrés de l’IAE continua figurant com 
a epígraf en el capítol d’ingressos de l’ajuntament.             
                          
 Seguidament pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que està d’acord, i, a més 
a més, tot això ja s’havia explicat a la Comissió Informativa, però voldria 
preguntar si l’eliminació o la pretensió d’eliminar l’impost de transferències de 
capital, no afecta a l’ajuntament per a res?. Això va per una altra via, respon el 
Sr. Salabert. 
 
 Acte seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el seu Grup continua 
mantenint el vot en contra. En primer lloc, respecte  del tema de l’increment 
del 3% no estem d’acord, i per descomptat, que  no estem d’acord en què 
aquestes ordenances no recullin les bonificacions i exempcions de la reforma 
de la Llei reguladora d’Hisendes Locals. Exempcions que crec que s’han de 
ressaltar perquè estem davant d’un govern socialista, i són d’un 90% per a les 
famílies nombroses, i jo penso que s’ha de ser sensible amb això. Exempcions 
d’un 50% per fomentar les energies renovables, i l’exempció de l’impost de 
circulació a vehicles –del total del 100%- per a les persones amb mobilitat 
reduïda.  També pels vehicles històrics i la bonificació per la creació de 
guarderies en les empreses, etc. etc. 
 
 De moment, el Partit Popular vota en contra i presentarà 
al·legacions amb tots aquests temes. 
 
 A continuació pren la paraula novament el senyor Ramon Salabert 
Parramon, com a President-Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, 
Economia i Hisenda, per manifestar que atès que, l’única intervenció que fa 
valoracions sobre aquest tema és del Partit Popular, m’adreçaré exclusivament 
al Partit Popular.  
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 De totes aquestes qüestions, a més de les al·legacions, suposo que 
donarà un pas més i em dirà com es fa tot això, no?, perquè en les famílies 
nombroses es pot o no es pot fer bonificació, però per a mi hi ha un problema  
de raciocini, si tant suport es vol donar a la família nombrosa, jo prefereixo 
que es faci directament a través de descomptes en l’IRPF, perquè barrejar 
totxanes amb família nombrosa em sembla complicat. És a dir, si se’n parlessi 
de famílies nombroses amb determinades situacions de renda i limitacions de 
patrimoni, que se’ls ajudi, em semblaria perfecte, però és que pot haver-hi 
famílies nombroses amb trenta habitatges en propietat, llavors, bonifiquem als 
trenta habitatges o amb quin criteri actuem en aqueixa matèria?. Per tant, 
crec que és un tema que està bé, per a posar pamflets i fer una mica de 
marketing, però no té cap solució. 
 
 Després haig de recordar-li que en còmput global de cada cent 
pessetes d’impostos de cada persona, vuit van al municipi, i la resta van a 
altres administracions. I si amb aquestes vuit pessetes ara s’arreglarà el 
problema de l’habitatge, el problema de les famílies, de les energies, de 
l’ecologisme, aleshores algú està equivocant “el tiro”. Á més, això s’anirà veient 
conforme avanci el temps, nosaltres ja sabem de què va això, Sra. Espinosa.  
 
 Aquestes Ordenances són un pamflet per fer aquesta “llista als reis” 
durant tota la campanya electoral de les eleccions municipals, doncs bé, és 
una opció que vostès han pres, s’han posat el món per “montera”, han ignorat 
allò que és la gestió municipal en profunditat, han bloquejat els ingressos de 
l’IAE durant tot un any, i això sense preocupar-se de les conseqüències. 
Només per què vostè i els seus companys/es puguin anar dient que aquí hi ha 
grans alegries. En el cas dels habitatges desocupats diu la pròpia Llei que ja 
vindrà  un reglament i ens dirà quins són els que s’han de considerar 
desocupats, per tant, quan vingui el reglament ja estudiarem si es poden 
ocupar o no, si es poden bonificar o no, i de quina manera. El que sí dubto és 
que amb la bonificació de l’IAE, hi hagi més actiu d’ocupació d’habitatge, jo 
crec que aqueix no és el problema de la desocupació d’habitatge, crec que hi 
ha d’altres problemes com per exemple, la dificultat que tenen alguns quan 
lloguen en els processos de desnonament. 
 
 En el tema de les energies renovables sí és cert que es poden en 
alguns casos estimar bonificacions, però la pregunta que em sorgeix és: 
primarem al constructor o buscarem que això tingui un abaratiment real del 
comprador?, perquè primar al constructor perquè li surti més barat l’impost 
de construcció i que després continuï venent el pis al mateix preu, no sé si 
això és una mesura positiva o no. Si tenim la garantia de què el constructor 
ha de pagar menys impost i ho repercuteix en cobrar menys als que han de 
comprar el pis, doncs seria un mecanisme, però això tampoc ho diu la 
normativa actual, simplement diu que se bonifiqui o que es pot bonificar. 
 
 El tema de mobilitat ho hem estat estudiant, però què passa?. Ara 
diuen que qualsevol minusvalia acreditada en el 33%, és a dir, un asmàtic, per 
exemple, té mobilitat reduïda, i quan sigui el titular del vehicle per al seu ús 
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exclusiu, aqueix vehicle pot estar bonificat. Aleshores, com se’m demostra que 
aqueix vehicle és del seu ús exclusiu, si aqueix vehicle ho portarà un altre 
conductor perquè no ho pot conduir?. 
 
 Queden moltes llacunes si volem ser justos, i crec que s’han de 
primar les bonificacions impositives en circumstàncies que tinguin realment 
algun alleugeriment per a aquelles persones que no puguin complir amb les 
seves obligacions amb normalitat, però no fer simplement manifestacions de 
principi o declaracions una mica “sensibleres” perquè és bonic parlar 
d’aquests temes -però superficialment perquè entrar a fons ja costa més-, s’ha 
de separar el gra de la palla, s’ha de treballar més, s’han de portar més 
documents, fer un quadre tècnic més clar, s’ha de tenir els cens de la població 
afectada en aquesta matèria, i tenir el nivells de renda de cadascú. És a dir, 
s’ha de valorar exactament quan ajudes, si realment estan ajudant o 
simplement estan llançant un discurs que queda molt maco, però que 
realment és una aspirina per a un càncer. 
 
 Crec que la millor decisió que ha pres aquest ajuntament és 
precisament suportar dues coses per a mi molt importants, suportar 1,3 punts 
menys en la inflació quan els costos l’ajuntament els tindrà del 4,3 –no li 
quedi cap dubte-, perquè les factures vindran del 4,3, i els ingressos seran del 
3, i això el contribuent ho entén perquè és fàcil d’entendre, i l’altra qüestió -
que ho entendrà tothom- és que el mes de maig de l’any passat els 
contribuents de la ciutat pagaven l’IAE i aquest mes de maig no ho pagaran. 
 
 Vostès s’han carregat l’IAE, això és veritat, no podem cobrar l’IAE, 
però també li diré una altra cosa, i és que tal com està calculat l’IAE i veient 
ara exemples pràctics que jo he tingut ocasió de fer-m’hi, les empreses que 
estiguin en determinats nivells de facturació, per exemple entre 3 i 5 milions 
d’euros, se’l aplica un coeficient obligatori legal de gairebé del 50% o el 60% 
d’augment, i això ho poden comprovar comparant el rebut d’aquest any amb el 
de l’any vinent. Jo crec que aquestes empreses impugnaran això, no tinc cap 
dubte, com que això, a més, és un despropòsit després resulta que els que 
havien d’haver pagat i han de compensar-nos s’emprenyaran, ho impugnaran i 
no ho pagaran. Els que estan exempts no ho pagaran i això tindrà 
conseqüències immediates, com les que ha tingut tot el paquet últim legislatiu 
que van traient que ja comença a ser com una cosa normal, treure el paquet 
legislatiu, veuen què passa, veuen que això és un desastre i han de corregir el 
tir i tornar a la legislació anterior 
 
 Acte seguit intervé novament la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
sap que el Sr. Salabert s’explica estupendament però no em convenç. 
 
 En primer lloc, el govern del Partit Popular ha demostrat que ha 
reduït impostos, i vostè dirà que no, però bé, això queda aquí. Ha reduït 
impostos i ha recuperat  l’economia espanyola que estava en fallida. Això per 
començar, i ho ha demostrar ara reduint a partir de gener l’IRPF . 
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 Com ho ha de fer vostè?, doncs miri, amb el que cobra vostè crec 
que la seva feina és fer-ho, vostès i els que es dediquen a això, perquè aquest 
és el seu ofici i el seu treball i per a això cobra. Per tant, jo no li explicaré 
perquè, a més, jo sé que ho fa molt bé. 
 
 Vostè m’està dient que no té un cens, doncs haig de dir-li que és 
bastant desordenat, però si vostè no té un cens de tots els que paguem aquí a 
Cornellà, m’ha de permetre que no m’ho cregui, perquè vostè sap perfectament 
qui paga i qui no paga ja que cada any passa al dia els rebuts. Per tant, jo 
estic en el meu dret de creure que un govern progressista ha d’afavorir i no 
recaptar a les persones i no carregar sobre aquestes persones i vostè té 
l’obligació o allò que vostè vulgui de fer el que li sembli perquè per això té 
majoria, i, a més, amb la majoria sempre es té raó, -sembla ser- i vostès aquí 
ho estan demostrant. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, per manifestar que donem 
per acabada la discussió, en el ben entès que no és el moment de produir 
alteracions en les Ordenances que redueixin els ingressos, que ja de per sí es 
veuran reduïts i cobrats tard. Algunes de les qüestions que recull la nova 
legislació, si no hagués eleccions d’aquí a uns mesos diria, l’any vinent,  les 
noves Ordenances els recolliran, no ho descarto, però allò que passa és que en 
aquests moments, amb el pressupost aprovat no és el moment ni d’aprofitar 
per a pujar determinats impostos –que la Llei ens ho possibilita- ni per a fer 
determinades bonificacions, encara que algunes siguin de justícia, en tant que 
també s’hauria de buscar la manera de compensar aqueixa minva d’ingressos. 
 
 En qualsevol dels casos està molt bé baixar els impostos i bonificar 
els impostos dels altres, sobretot dels altres, i per suposat que això dels 
padrons crec que el Tinent d’Alcalde es referia a un padró que evidentment no 
ho tenim ni ho tindrem fins a finals d’any perquè és el nou padró de l’IAE, i 
ens ho ha de facilitar l’Agència Tributària, i com és normal no ho tindrà fins a 
finals d’any. Es refereix a això i no a cap altre tema, en tant que com també 
vostè ha manifestat, el Tinent d’Alcalde ho fa molt bé, doncs si ho fa molt bé té 
tota aqueixa informació.     
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vot en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 

 5.- Declarar d’interès especial i utilitat municipal, la 
construcció d’un edifici destinat a Residència assistida socio-sanitària a 
la finca de la carretera de Sant Joan Despí s/núm. Parc de la Infanta, i 
bonificar el 95% de l’Impost s/construccions, instal·lacions i obres i 
retornar a la Caixa d’Estalvis de Catalunya, la quantitat de  75.288’15 
euros de l’esmentat impost. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist que per acord de la Comissió de Govern de data 2 d’octubre de 
2002 s’ha concedit llicència municipal a Caixa Catalunya per a la construcció 
d’un edifici de planta soterrani-planta baixa i quatre plantes pis destinades a 
Residència Assistida socio-sanitària amb centre de dia en un edifici en forma 
de “T” i 68 habitacions d’ús doble o individual per una cabuda de 120 
residents i un centre de dia de 30 usuaris, a la finca de la carretera de Sant 
Joan Despí s/n, Parc de la Infanta. 
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 Vista la sol·licitud presentada pel senyor Alfons Font i Rovira, en 
representació de Caixa Catalunya, en data 22 d’octubre de 2002, núm. 
entrada 32622, per la qual sol·licita una bonificació del 95% de l’impost de 
construccions, instal·lacions i obres, de l’esmentada llicència. 
 
 Vista l’escrit  del Director d’Obra Social de Caixa Catalunya de data 
26 de novembre, on s’explica les actuacions d’aquesta obra social. 
 
 Atès el que disposa l’article 4 de l’ordenança fiscal d’aquest 
Ajuntament, núm. 5 sobre l’impost de construccions, instal·lacions i obres, pel 
qual s’estableix que tindran una bonificació del 95% de la quota de l’impost les 
construccions, instal·lacions o obres que siguin declarades d’interès especial o 
utilitat municipal, per concórrer circumstàncies socials, culturals, històric-
artístiques o de foment de l’ocupació que justifiquin la declaració. 
 
 Atès el que preveuen els articles 38 a 40 de l’Ordenança General de 
Gestió, Recaptació i Inspecció de l’Ajuntament de Cornellà, i els articles 101 i 
següents de la Llei 39/88 de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes 
Locals. 
 
 Atès que aquesta declaració d’interès especial o utilitat municipal, 
per concórrer circumstàncies socials, culturals, històric-artístiques o de 
foment de l’ocupació que justifiquin la declaració, correspon al Ple de 
l’Ajuntament, de conformitat amb l’article 4.3 de l’ordenança fiscal núm. 5 
sobre l’impost de construccions, instal·lacions i obres. 
 
 Atès que en data 12 de novembre de 2002, Caixa d’Estalvis de 
Catalunya, abonà la liquidació corresponent núm. LQICO-2002-000259, per la 
qual cosa retirà la llicència d’obra major concedida per acord de la Comissió 
de Govern de data 2 d’octubre de 2002. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
del següent 
 

ACORD 
 

Primer.- Declarar d’interès especial i utilitat municipal, per concórrer 
circumstàncies socials, la construcció d’un edifici de planta soterrani-planta 
baixa i quatre plantes pis destinades a Residència Assistida socio-sanitària 
amb centre de dia en un edifici en forma de “T” i 68 habitacions d’ús doble o 
individual per una cabuda de 120 residents i un centre de dia de 30 usuaris, a 
la finca de la carretera de Sant Joan Despí s/n, Parc de la Infanta. 
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Segon.- Bonificar el 95% de l’Impost s/construccions, instal·lacions i 
obres, corresponents a l’esmentada obra. 
 

Tercer.- Retornar a Caixa d’Estalvis de Catalunya, la quantitat de 
75.288,15 euros, pels motius assenyalats a la part dispositiva del present 
acord. 
 

Quart.- Per tal de fer efectiva aquesta bonificació, haurà de dirigir-se al 
Departament de Tresoreria d’aquest Ajuntament, per aportar el número del 
compte bancari del titular. 
 

Cinquè.- Notificar el present acord als interessats pel seu coneixement i 
efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que l’acord fa referència a la construcció 
de la residència assistida socio-sanitària, i a la bonificació que preveu la llei, i 
l’ordenança municipal relativa a la llicència d’obres donada la finalitat social 
que té aquest equipament. La xifra que figura a l’Ordre del Dia està 
equivocada perquè la quantitat que apareix és la quantitat total i la bonificació 
és del 95%, que és el que preveu la llei. O sigui, no és una exempció sinó una 
bonificació, i per tant, és de 75.288,15 euros, en el dictamen està bé però 
l’Ordre del Dia està equivocat.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
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Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 
 

 6.- Aprovació inicial de l’Ordenança Municipal del Paisatge Urbà 
de la ciutat de Cornellà de Llobregat. 
 
 DICTAMEN 
 
 
  “La Llei Reguladora de les Bases del Règim Local, norma en la que 
es contenen les determinacions de caràcter bàsic del nostre règim jurídic, i la 
Llei 8/1987, de 15 d’abril, Municipal i de Règim Local de Catalunya, va venir a 
donar contingut precís al dret a l’autonomia que l’article 137 de la Constitució 
reconeix als Municipis, pel que fa a l’àmbit de les nostres competències, al 
reconèixer als Municipis, entre altres entitats locals de caràcter territorial, la 
potestat reglamentària específica, dintre de la qual es constitueix l’aprovació 
d’ordenances municipals. 
 
  Vistes les actuacions dutes a terme en relació a la proposta de text 
d’Ordenança Municipal del Paisatge Urbà de la Ciutat de Cornellà de 
Llobregat, les quals s’acompanyen a l’expedient. 
 
  Vist l’informe emès pel Cap d’Obra Privada i la Cap del Departament 
Tècnic de data 9 de desembre, i l’informe de la Cap del Departament 
Administratiu de data 11 de desembre de 2002, en relació a l’aprovació de 
l’esmentada ordenança. 
 
  De conformitat amb el que disposen els articles 22.2. d), 25.2, 49 i 
70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, 
en la seva nova redacció donada per la Llei 11/99, de 21 d’abril, en 
concordança amb els articles 50.2.d) i 162 de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, 
Municipal i de Règim Local de Catalunya, i amb els articles 58 i següents del 
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, aprovat per Decret 
núm. 179/95, de 13 de juny, i la resta de legislació aplicable, el President de 
la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi 
Ambient, proposa al Ple l’adopció dels següents 
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ACORDS 
 
  Primer.- Aprovar inicialment l’Ordenança Municipal del Paisatge 
Urbà de la Ciutat de Cornellà de Llobregat, el text íntegre del qual figura com a 
document annex a aquest acord. 
 
  Segon.- Sotmetre l’aprovació de la esmentada Ordenança a 
informació pública i audiència als interessats, per un termini de trenta dies, a 
efectes de reclamacions i suggeriments, mitjançant la inserció del 
corresponent Edicte en el Butlletí Oficial de la Província, en el Diari Oficial de 
la Generalitat, en un diari dels de major difusió de la Província i al Tauler 
d’Anuncis d’aquesta Corporació, transcorregut el qual sense haver-se 
presentat cap reclamació ni suggeriment, s’entendrà aprovat definitivament 
sense  necessitat de nou acord. 
 
  Tercer.- Aprovat definitivament l’esmentat Reglament, es publicarà 
íntegrament el seu text en el Butlletí Oficial de la Província, entrant en 
vigència un cop transcorreguts quinze dies a partir de la seva total publicació. 
 
  Així mateix es publicarà en el tauler d’anuncis de la Corporació i 
s’inserirà el corresponent edicte en el Diari Oficial de la Generalitat i en el 
Butlletí d’Informació Municipal, anunciant la referència del Butlletí Oficial de 
la Província en que s’hagi publicat íntegrament el text. 
 
  Quart.- Comunicar aquest acord a l’Administració de l’Estat i a la 
Generalitat de Catalunya, als efectes previstos en l’article 65.3 del Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, dins del termini dels quinze dies 
següents a la seva aprovació definitiva.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que hi havia el compromís d’aprovar aquesta 
ordenança en aquesta legislatura, i hem fet un esforç conjunt d’elaboració 
amb els grups municipals, amb les associacions de veïns, amb els gremis 
interessats d’instal·ladors i amb les empreses constructores que es veuran 
afectades. 
 
 En definitiva, hem pretès que una ordenança de la importància 
d’aquesta, fos més producte del consens que d’una decisió legítima de la 
majoria. 
 
 Cornellà gasta milers de milions de pessetes cada any en inversions, 
en millorar i sembla oportú que la millora de l’espai públic vingui 
acompanyada per la millora d’una part de l’espai públic que és la façana dels 
edificis i pels solars sense edificar i que existeixi un document que reguli la 
implantació de noves tecnologies i nous aparells que contribueixen al benestar 
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de les persones però que de no implantar-se de forma ordenada i regulada 
produeixen un efecte negatiu en el paisatge urbà. 
 
 L’Ordenança fa una aturada important en els edificis de nova 
construcció regulant i obligant a l’establiment de canalitzacions per a l’aire 
condicionat, per a telecomunicacions, obligant a la col·locació en els terrats o, 
en tot cas ocults. 
 
 També l’Ordenança regula pel que fa a l’espai privat les parcel·les 
sense edificar que contribueixen de forma molt negativa a donar  un aspecte 
descuidat de la ciutat quan aquesta parcel·la no està oportunament atesa, i 
existeix un ampli buit legal en quant a la regulació d’aquests aspectes i regula  
per a les comunitats de propietaris la implementació d’elements en la façana 
dels immobles. Moltes vegades hi ha veritables discussions força dures per a 
posar un tendal, una antena en una façana perquè no tenim en aquest 
moment cap referència normativa. 
 
 Per tant, l’Ordenança, a banda de tenir cura del paisatge urbà, 
pretén contribuir a la convivència en les comunitats de propietaris. 
 
 L’Ordenança neix amb una vocació claríssima d’aplicar-se 
consensuadament i de forma tranquil·la. Té un termini d’adaptació de quatre 
anys que ens ha de portar a una transformació d’aquells elements que 
enlletgeixen el nostre paisatge urbà, més per la via del convenciment que per 
la via de la infracció. Sense oblidar que també com ordenança que és, té un 
apartat d’infraccions que afecten no només als propietaris sinó en ocasions als 
instal·ladors i als tècnics que intervenen en les construccions. 
 
 A partir d’ara s’obre un període d’un mes per a presentar 
al·legacions. Abans s’ha fet una discussió molt important amb els sectors 
interessats i, com ja es va comentar en la Comissió Informativa, la 
predisposició del govern municipal és de diàleg i de voluntat de consens 
perquè quan es produeixi l’aprovació definitiva, en la mesura del possible, 
sigui amb el major del consens d’aquest Ple. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que en principi s’ha dit 
que hi havia hagut un debat extens, i com saps, nosaltres vam presentar una 
sèrie de propostes i de modificacions que entenem que eren necessàries per a 
millorar el text inicial i que hores d’ara ni en la pròpia Comissió Informativa, 
se’ns va dir que això estava o no incorporat, per a debatre per què sí o per què 
no, i fins i tot, les teves paraules van ser que no hi havies tingut temps 
d’incorporar ni de veure tot això. 
 
 Si ara aprovem aquesta Ordenança, legalment no hi haurien 
possibilitats de presentar esmenes, per tant, això és el primer punt que hem 
de tenir en compte. No és que em pronunciï en contra de l’aprovació perquè jo 
estic a favor de què això es faci, per moltes coses que ja hem parlat, però allò 
que demano és que si això és així i té aqueixa repercussió és que se retiri. Avui 
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mateix s’estan posant aparells que segurament es quedaran ja que l’ordenança 
no té caràcter retroactiu.  
 
 Hi ha una sèrie de coses que és urgent que s’hi posin en pràctica, 
però a veure que se’n fa. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC, per manifestar que fa un any i mig o potser una mica 
més vam presentar una Moció justament sol·licitant que el Govern de la Ciutat 
elaborés aquestes ordenances i aleshores, no pas que el Govern ho fes perquè 
ho diguéssim nosaltres- certament la Moció es va aprovar –crec que per 
unanimitat-. 
 
 He de dir que al marge que ja tingués la voluntat de fer-lo el Tinent 
d’Alcalde –cosa que no dubto-, nosaltres volem dir que efectivament ha 
complert, i, a més a més, volem dir que ha complert i bé, És a dir, ens ha 
informat de tot, ens va tenir al corrent sempre dels materials, etc. D’això 
nosaltres no tenim cap queixa sinó al contrari, i volem dir-ho perquè és així i 
s’ha de ser honrat amb aquestes coses. 
 
 A més a més, estàvem d’acord també amb el seu criteri, encara que 
nosaltres haguéssim pogut presentar també unes ordenances, no teníem 
capacitat per presentar-les, però bé, també haguéssim pogut copiar unes, d’un 
altre ajuntament i presentar-les.  
 
 El fet és que les ordenances ja les tenim i dins dels terminis que es 
van fixar i que es van comprometre perquè ens les va passar ja fa temps, les 
vam comentar i ens vam trobar una o dues vegades i, a més a més, estàvem 
d’acord amb aquest criteri de sumar complicitats amb els industrials i les 
associacions de veïns, etc., perquè unes ordenances que després no 
s’acompleixen, doncs tal vegada, millor no fer-les, perquè acabaria 
desacreditant la institució. 
 
 Nosaltres, al mes de desembre, a través d’una carta vam fer arribar 
al Tinent d’Alcalde una consideració important per la qüestió que toca. El que 
demanàvem era estudiar la possibilitat d’incloure allò que disposa la Llei 
d’Usos Lingüístics de l’any 1998 aprovada pel Parlament de Catalunya 
majoritàriament, veure fins a quin punt es podria implementar dins les 
ordenances. Nosaltres ho estem estudiant, -no jo, gent que hi entén una 
miqueta- i hauríem d’intentar encaixar-ho. 
 
 Primer perquè afecta al paisatge urbà, per exemple, la publicitat o la 
rotulació de comerços, però més enllà d’això, és perquè nosaltres com a 
republicans, entenem i la història demostra que són els municipis els qui 
realment fan que aquestes lleis que afecten al paisatge urbà, a les necessitats 
immediates de la població, a la recuperació lingüística, sinó hagués estat 
l’Ajuntament aquests vint-i-cinc anys possiblement poc s’hagués fet.    
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 De manera que nosaltres entenem que, encara que no ens pertoqui 
directament, encara que sigui la Generalitat de Catalunya i el govern de torn el 
qui hauria de ser el primer encarregat, els fets demostren que o bé ho tirem 
endavant des del municipalisme o seguirem consolidant la Catalunya oficial i 
la Catalunya real, i la Catalunya real som nosaltres els municipis. 
 
 Nosaltres hem felicitat i felicitem al Tinent d’Alcalde, pensem 
publicar que s’ha fet la feina, en canvi, encara que sembli contradictori no ho 
és, ens abstindrem perquè volem votar a favor d’aquí a un mes. 
 
 El Tinent d’Alcalde, senyor Morlanes, es va comprometre a tenir una 
conversa amb nosaltres, no es va comprometre a res, només a que parlaria 
amb nosaltres, aleshores nosaltres també intentarem, en la mesura del que 
puguem, veure si podem fer una proposta que encaixi des del punt de vista 
legal, i que consti que això nosaltres vam parlar-ho amb el Tinent d’Alcalde. És 
a dir, la nostra demanda és del mes de desembre i no és gens oportunista, és 
prèvia a les declaracions a través de la premsa de la Direcció General de 
Política Lingüística. De manera que la nostra demanda és sincera i, a més a 
més, basada en la necessitat. 
 
 Nosaltres presentarem una al·legació perquè sigui contemplada a 
l’hora de parlar amb el Tinent d’Alcalde a veure si podem trobar una via 
d’acord i aleshores votaríem a favor el mes vinent i, a més a més, amb ganes. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que creuen que era una 
ordenança necessària per a la ciutat, per ordenar tot el tema del paisatge urbà 
i, en principi, estem d’acord i crec que les explicacions que ens han donat són 
suficients. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que crec que hi ha una 
qüestió en la que, en principi, estem tots d’acord, que aquesta ordenança és 
un instrument per a, d’alguna manera, controlar el creixement harmònic de la 
ciutat, però que al mateix temps ha de vetllar pels drets de la ciutadania.  
 
 Vaig voler transmetre al Sr. Morlanes quines eren les meves 
preocupacions, i per al Partit Popular les principals preocupacions no són les 
rotulacions en català sinó que és la gent, les persones, allò que suposarà per a 
les persones d’aquesta ciutat aquesta ordenança i el sentiment que tenen totes 
elles. 
  
 Crec que nosaltres hem fet un treball d’escoltar a la gent, i tenim la  
idea d’allò que pensen i la veritat és que no hi ha una valoració molt positiva 
d’aquesta Ordenança. 
 
 El primer que haig de dir és que intentarem donar suport, de 
moment ens abstindrem i presentarem una sèrie de propostes jo ja les he 
exposades al Sr. Morlanes, però demanem que aquest canvi sigui progressiu i 
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amb més temps, perquè crec que quatre anys no són suficients per pal·liar la 
despesa recent de la instal·lació de molts elements en aquesta ciutat. 
 
 Crec que ha de ser una ordenança amb molta màniga ampla perquè 
sinó tindrem una ciutat neta però a costa dels contribuents -com és habitual-, 
i jo sens dubte, en això no entraré, perquè crec que s’ha de fer d’una manera 
que no es noti, que quan els elements es vagin fent vells la gent els vagi 
reposant en condicions. 
 
 Hi ha una cosa que em preocupa i són les sancions perquè crec que 
són excessives, i estic en contra dels autoritarismes, perquè les dictadures no 
han d’estar a Cornellà i en això “d’imposar” crec que Cornellà té una ciutat 
bilingüe, una ciutadania que quan paga un rètol i ho paga de la seva butxaca 
ha de tenir el dret de posar-ho com vulgui sempre i quan no perjudiqui al veí i 
en això potser trobarem molts elements per discutir. 
 
 De moment ens abstenim, presentarem al·legacions i a la vista del 
que passi decidiré, i vostè sap que jo no tinc cap complex a quedar-m’hi sola. 
 
 Novament pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que sí, Sra. Espinosa,  ha demostrat al llarg de tota la legislatura 
que no només no li preocupa quedar-s’hi sola sinó que ho cultiva. Podríem fer 
una llista molt extensa de les vegades que s’ha quedat sola i, en tot cas, jo no 
vull entrar a fer discussions fàcils perquè no ens toca. La dreta té una llarga 
tradició de màniga ampla i en Cornellà va deixar una quantitat de monuments 
–per desgràcia per a tota la vida- només cal pujar a Sant Ildefons per veure 
que és això de la màniga ampla de la dreta en urbanisme, i a Bellvitge i en 
barris similars, és un temps superat feliçment. 
 
 Nosaltres no volem ni màniga ampla ni màniga estreta, nosaltres 
volem una ciutat de qualitat, i una ciutat de qualitat és una ciutat a on els 
ciutadans es respecten mútuament, i tots respecten la norma. És una ciutat 
moderna i no pas una ciutat on cadascú fa “de su capa un sayo”, per tant, la 
ciutat té dret quan amb el diner de tots inverteix milers de milions de 
pessetes, a exigir que tots respectin la ciutat, i en aquest sentit neix amb una 
vocació d’aplicació progressiva. 
 
 Ara bé, si allò que se’ns diu és que no ens ha de preocupar que 
proliferin de forma desordenada aires condicionats o antenes parabòliques 
envaint la via pública, que existeixin parcel·les abandonades al mig d’una 
ciutat que ens costa milions i milions de pessetes netejar cada any, bé, no 
estem davant una qüestió de màniga, sinó que estem davant d’una qüestió de 
model de ciutat, i nosaltres apostem per una Cornellà de qualitat. Per tant, 
esperem les seves propostes i li avanço que en la mesura que siguin raonables 
hi haurà vocació d’integrar-les.  
 
 Es va fer una proposta en el sentit de si per a la seguretat de les 
persones era convenient canviar el color de les alarmes de forma que no es 
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veiessin, i tots vàrem concloure que en aqueix supòsit la seguretat prevalia i 
ningú “se rasgó les vestiduras”, era una proposta raonable i en l’ordenança ha 
estat substituïda. 
 
 En allò que fa referència a les sancions no hem inventat res sinó 
que hem agafat la Llei Urbanística de Catalunya aprovada pel Partit Popular i 
per Convergència Democràtica, per tant, hem traspassat les sancions a lesque 
el seu partit ha donat suport en el Parlament de Catalunya, a les infraccions 
urbanístiques, i res més. 
 
 Quant al Sr. Tardà haig de dir que quan vàrem parlar de 
l’Ordenança, vàrem parlar d’una ordenança del paisatge urbà, i va sortir el 
debat de les antenes i els aires condicionats. És veritat que la proposta d’ERC 
va ser al desembre però també és veritat que aquesta proposta va ser al final 
de tot el procés de debat i de discussió. 
 
 Jo t’he avançat –i vull que quedi constància- que no veiem en una 
ordenança estètica un tema de política lingüística, i per tant, estem disposats 
a escoltar, però és una ordenança que pretén ordenar el paisatge urbà, no fer 
política lingüística, per la qual hi ha d’altres autoritats i administracions 
encarregades de fer-ho. 
 
 Pel que fa al company Ignacio Flórez, dir-li que no importa, que es 
pot votar d’una manera ara i quan es faci l’aprovació definitiva d’una altra. 
Vaig rebre les vostres consideracions i vaig anunciar que en allò que fa 
referència a la publicitat en la via pública hi havia un contracte que 
l’ordenança simplement respecta, i vaig dir també que de la resta de 
consideracions hi havien algunes de menor envergadura que s’han incorporat i 
d’altres que podíem parlar durant l’exposició al públic que serà el pròxim mes, 
per tant, cap problema.  
 
 Crec que no és admissible retirar-la, perquè si la retirem el que 
podem arreglar durant aquest mes d’informació al públic ho perdríem  al final 
perquè entri en vigor el més aviat possible. 
 
 Si cada dia -com dius- s’estan instal·lant elements que atempten 
contra el paisatge urbà, no em pots demanar que la retiri, en tot cas allò que 
em pots dir és que avui t’abstens, que parlem durant l’exposició pública i 
intentem arribar a un acord per a la definitiva com ha dit, entre d’altres,  el Sr. 
Tardà. 
 
 Finalment vull comentar una cosa  sobre els informes de solidesa. 
L’Ordenança preveu un informe de solidesa per als edificis que tenen una 
antiguitat, i a partir d’aqueixa antiguitat, cada deu anys, s’han de fer i això és 
bàsic. En aquests moments tenim varis edificis a Cornellà declarats en 
situació pràcticament de ruïna perquè no han fet mai un informe de solidesa i 
tenen uns problemes de fonaments tan greus que tenim actualment dotze 
edificis en la ciutat que estem tramitant amb la Direcció General 
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d’Arquitectura i Habitatge ajudes extraordinàries perquè manquen de 
fonaments. 
 
 Aleshores, creiem que és molt important no esperar a què caigui un 
edifici i hagi desgràcies, a exigir allò que han anomenat en broma “l’ITV dels 
edificis”, i aquesta és una novetat que s’incorpora. Farem un conveni com han 
fet altres ciutats amb el Col·legi d’Aparelladors perquè tingui un cost mínim i 
que els ciutadans puguin fer un manteniment progressiu dels seus edificis i 
no trobar-nos amb les situacions que ens hem trobat en algunes edificacions. 
 
 Novament intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que nosaltres ja vam presentar 
propostes i està presentat i està presentat i si hi ha el compromís d’estudiar-
les des d’ara a l’aprovació definitiva com tu has dit, doncs jo m’abstinc i res 
més, però que després no tinguem problemes legals o d’altre tipus. Vull que 
consti i que així sigui. 
 
 Novament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
parlaven abans que el Partit Popular es notava que estava en eleccions, i això 
se li nota a tothom. 
 
 Jo li parlaré molt clarament, el que hagi fet la dreta, “a mi me 
importa un rábano”, el que hagi fet a Cornellà, o sí m’importa perquè ho he 
viscut, ja què aqueixos pisos que vostè diu els he habitat, perquè he arribat 
aquí a l’igual que molts milers de persones i he sofert en Sant Ildefons perquè 
jo no he viscut a Pedralbes, sinó a Sant Ildefons, després m’he traslladat a 
Barcelona i he tornat un altre cop a Cornellà, però jo els anys 60 els he viscut, 
i per tant, he sofert això que vostè diu que ha fet la dreta que no sé si ho ha fet 
la dreta o qui ho ha fet. 
 
 En tot cas, el que sí m’importa és que fa poc un edifici a l’Almeda 
tenia aqueixos problemes i no va ser precisament l’Ajuntament de Cornellà, ni 
els seus tècnics els qui han facilitat les coses a la persona que ho ha 
denunciat sinó que, més aviat li van posar traves, o sigui, em sembla molt bé 
aqueixa preocupació que té vostè pels edificis, però ha tingut que venir una 
persona que l’han estafat, que l’han venut un pis que està per a enderrocar-lo 
i que ha tingut que ser la que ha descobert aqueix bloc amb tots els 
impediments, i  des de la part tècnica de l’Ajuntament de Cornellà és ara quan 
s’ha vist aqueix pis, i aqueix pis ja hi era denunciat fa quinze anys, per tant, jo 
ho veig molt bé. 
 
 Ara bé, també haig de plantejar-li una altra cosa, i és la despesa 
que li ocasionarem a la ciutadania. Vostès han tingut anys per fer-ho i si ara 
ho volen de cop s’han d’obrir línies de crèdit i de subvencions perquè les 
persones s’adaptin o donar més temps perquè no suposi una despesa extra a 
totes aquestes persones que han de fer remodelacions. 
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 Jo he fet un informe del meu habitatge i ho sé molt bé. Em va 
costar cent mil pessetes, per tant, si hem de sotmetre a tota la ciutadania a 
aqueixes despeses ha de ser amb la garantia de què per això hi ha un servei 
tècnic a l’ajuntament i totes aquelles coses que ja li he traslladat. 
 
 Per tant, depèn de què totes aquestes coses quedin plasmades en 
l’Ordenança,  què el Partit Popular digui que sí, i no hi ha res més, i deixem en 
pau a la dreta, que jo no pertanyo a aquella dreta, en tot cas, pertanyo al 
centre reformista, i em dóna el mateix els somriures  d’alguns perquè puc 
recordar a alguns que han fet altres coses. 
 
 Novament pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que, amb molta estimació i amb molt respecte, deia vostè que no 
tenen passat, i és curiós perquè la gent que no té passat, “miau”, els partits 
que no tenen passat, més “miau” encara , i deia que no li agraden els 
autoritarismes, i porten camí de convertir-se en el govern de les presons, i 
nosaltres sempre hem pretès ser la gent de les escoles i del benestar. 
 
 Per tant, Sra. Espinosa, hi ha gent i partits més qualificats per a 
donar lliçons  d’algunes coses que d’altres, els que estan plantejant 
construccions de presos en lloc de construccions d’escoles no són precisament 
la mare Teresa de Calcuta. 
 
 Haig de dir-li una cosa, que prefereixo posar-me a treballar amb els 
veïns de Cornellà per fer una ciutat millor i uns blocs més segurs que haver 
d’anar dintre d’uns mesos, com ha passat en alguna ciutat veïna, a rescatar 
gent de les runes, i farem tot allò que estigui en la nostra ma perquè sigui el 
més barat possible, però nosaltres farem que la gent estigui més segura, i si 
vostè no vol donar suport a això, tampoc ha donat suport al pla de l’habitatge i 
cada vegada que parlem d’habitatge diu que vostè és la primera que defensa 
l’habitatge. Ens té acostumats. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que, de fet, avui, i ho dic anticipant-me a dos temes més que 
tractarem -un Pla Especial per a l’ordenació d’emplaçaments d’instal·lacions 
de telefonia mòbil i una Ordenança reguladora de la incorporació de sistemes 
de captació d’energia solar- aprovem una sèrie de propostes que no són 
conjunturals. 
 
 D’ordenances fiscals parlarem d’aquí a uns mesos o parlarà aquest 
Ple d’aquí a uns mesos, però aqueixes altres propostes tenen un objectiu que 
és el de ser uns instruments a curt i a mig termini, perquè no fem una 
ordenança per a d’aquí a sis mesos canviar-la,  derogar-la, sinó que pretén ser 
un instrument per a ordenar determinades coses. En tots els països i tots els 
ordenaments es preveuen sancions perquè si fossin simplement per a què si 
algú vol ho aplica i sinó vol no ho aplica, aleshores serien recomanacions, però 
no serien lleis ni serien decrets ni serien ordenances si cadascú les pogués 
aplicar com millor vulgui. 
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 Tant de bo aquesta Ordenança no s’hagués d’aplicar a coses velles 
que vam heretat d’altres pràctiques, d’altres cultures, d’absència de marc 
legal, en qualsevol cas, jo no sé si alguns barris els va construir la dreta però, 
sens dubte, qui no ho va fer va ser l’esquerra perquè per aquelles èpoques 
estava més aviat a la presó o perseguida, per tant, això sí que convé tenir-ho 
present. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovada per majoria absoluta 
dels assistents. 
 
Abstencions: 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 
 7.- Aprovació provisional del Pla Especial per l’ordenació 
volumètrica de l’edificació a la parcel·la d’equipaments, propietat de 
l’entitat Orfeó Catalonia Societat Recreativa, situada a la cantonada dels 
carrer Domenech i Muntaner amb Torres i Bages. 
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 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’expedient del Pla Especial per l'ordenació volumètrica de 
l'edificació a la parcel·la d'equipaments, propietat de l'entitat Orfeó Catalonia 
societat recreativa,  situada a la cantonada dels carrers Domènech i Muntaner 
amb Torres i Bages, de Cornellà de Llobregat, promogut per l'Ajuntament. 
 
 Vist l'acord de la Comissió de Govern de data 30 d’octubre de 2002 
d’aprovació inicial del mencionat Pla Especial així com la seva publicació en el 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona (data 9-11-2002) Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya (data 12-11-2002) i en el Periodico de Catalunya 
(data 13-11-2002), per un període d'un mes, no havent-se presentat durant 
aquest termini  al·legacions.  
 
 Vist l’informe de la Cap Administrativa d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, obrant a l’expedient. 
 
 Atès l’article  83 de la Llei 2/2002, de 14 de març d’urbanisme. 
     
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 

 
ACORDS 

 
 Primer.- Aprovar provisionalment el pla especial per l'ordenació 
volumètrica de l'edificació a la parcel·la d'equipaments, propietat de l'entitat 
Orfeó Catalonia societat recreativa,  situada a la cantonada dels carrers 
Domènech i Muntaner amb Torres i Bages, de Cornellà de Llobregat, promogut 
per l'Ajuntament. 
 
 Segon.- Ordenar la remissió de l'esmentat expedient, en el termini 
màxim d'un mes des de la data d'aprovació del present acord, a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva aprovació definitiva.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que l’objecte del Pla és adequar els volums de 
l’equipament al Pla que ho ordena.  
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 
 
 8.- Aprovació provisional del Pla Especial per a l’ordenació dels 
emplaçaments de les instal·lacions de telefonia mòbil i altres 
instal·lacions de radiocomunicació. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’expedient incoat per a la suspensió de l’atorgament de 
llicències d’obres per la instal·lació d’antenes de telefonia, incloses les 
estacions base, en el terme municipal de Cornellà de Llobregat (llevat les zones 
que el Pla General Metropolità qualifica com a zona industrial), per la 
Modificació puntual de les Normes Urbanístiques (ordenança reguladora, en 
sòl urbà, de les instal·lacions i usos de telefonia) del Pla General Metropolità. 
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 Vist que aquest acord establia la necessitat d’aprovar un Pla 
Especial per a l’ordenació dels emplaçaments de les instal·lacions de telefonia 
mòbil i altres instal·lacions de radiocomunicació. 
 
 Vist l'acord de la Comissió de Govern de data 15 de maig de 2002 
d’aprovació inicial del Pla Especial per a l’ordenació dels emplaçaments de les 
instal·lacions de telefonia mòbil i altres instal·lacions de radiocomunicació, així 
com la seva publicació en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona (data 
29-5-2002) Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya (data 6-6-2002) i en el 
Periódico de Catalunya (data 28-5-2002), per un període d'un mes, havent-se 
presentat durant aquest termini una al·legació  per part de Telefónica Móviles 
España, Societat Anònima i Unipersonal. 
 
 Vist l’escrit d’al.legacions de data 8 de juliol de 2002, Registre 
General d’Entrada a l’Ajuntament número 22959 del senyor José Esteban 
Martínez Vila Director de la Assessoria Jurídica Societària i de Contractació de 
Telefónica Móviles España, Societat Anònima i Unipersonal, presentat a 
l’acord d’aprovació inicial. 
 
 Vist l’escrit de Telefonica Móviles España, S.A.U. de data 12 de 
desembre de 2002 pel qual, manifesten que desisteixen de les esmentades 
al.legacions. 
 
 Vist el conveni de col·laboració subscrit per Telefonica Móviles 
España, Sociedad Anónima i  l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat relatiu al 
Pla Especial per l’ordenació dels emplaçaments de les instal·lacions de 
telefonia mòbil i altres instal·lacions de radiocomunicació, al terme municipal 
de Cornellà de Llobregat, de data 29 de novembre de 2002, ratificat per acord 
de Comissió de Govern de data 11 de desembre de 2002, pel qual l’empresa 
Telefónica Móviles España, S.A., accepta el contingut i manifesta la seva total 
conformitat amb el Pla Especial,  per l’Ordenació dels emplaçaments de les 
instal·lacions de Telefonia mòbil i altres instal·lacions de radiocomunicació 
redactat per l’Ajuntament de Cornellà. 
 
 Vist l’escrit de sol·licitud de data 15 de novembre de 2002 Registre 
General d’Entrada número 082089, d’informe el Ministeri de Ciència i 
Tecnologia de data 15 de novembre de 2002, de conformitat amb allò establert 
a l’article 44.3 de la Llei 11/1998, de 24 d’abril, General de 
Telecomunicacions. 
 
 Vist l’informe del Ministeri de Ciència i Tecnologia de data 14 de 
gener de 2003. 
 
 Vist l’informe de la Cap Tècnic d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, així com l’informe de la Cap Administrativa, ambdós obrant a 
l’expedient. 
 
 De conformitat amb allò establert a la disposició addicional vuitena 
de la Llei 2/2002, de 14 de març, d’urbanisme de Catalunya, i els articles 29.2 
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del Decret Legislatiu 1/1990, de 12 de juliol, pel qual s’aprova la refosa dels 
textos legals vigents a Catalunya en matèria urbanística. 
  
 Vistos els articles 22.2 c) i 47 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
Reguladora de les Bases del Règim Local, en la nova redacció donada als 
mateixos per la Llei 11/99, de 21 d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la 
Llei Municipal i de Règim Local 8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències 
atribuïdes al Ple de la Corporació Local; el President de la Comissió 
Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a 
proposta del Regidor Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 

 
ACORDS 

 
 Primer.- Aprovar provisionalment el Pla Especial per a l’ordenació 
dels emplaçaments de les instal·lacions de telefonia mòbil i altres instal·lacions 
de radiocomunicació, de Cornellà de Llobregat, redactat pels serveis 
municipals. 
 
 Segon.- Ordenar la remissió de l'esmentat expedient, en el termini 
màxim d'un mes des de la data d'aprovació del present acord, a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva aprovació definitiva. 
 
 Tercer.- Notificar els presents acords els interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo,  es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que aquesta aprovació provisional conclou un llarg 
camí que va començar amb l’acord pres per unanimitat d’aquest Ple per a 
suspendre al seu moment l’atorgament de llicències per a instal·lacions de 
telefonia mòbil. 
 
 Aquell acord es va prendre per unanimitat i, entre d’altres coses, 
recollia l’elaboració d’un Pla Especial d’ordenació que permetés pacificar –per 
dir-ho d’alguna forma- el legítim dret de les empreses a estendre una xarxa de 
telefonia mòbil amb la tranquil·litat social de què aqueixa implantació no 
posava en perill cap dret fonamental de les persones. 
 
 Contra aquella suspensió –si recordeu- vam presentar recursos, 
entre d’altres Telefònica, i amb l’elaboració del Pla Especial vam pretendre 
també arribar a un acord amb les empreses en la línia de què se’n retiressin 
els recursos que hi havia interposats contra la suspensió de les llicències. 
 
 Finalment hem pactat, hem arribat a convenis amb les principals 
empreses operadores i el Pla va avalat per les operadores, però també va avalat 
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per les associacions de veïns. Vam tenir una reunió amb les associacions de 
veïns per a presentar-los el Pla i els vàrem demanar que fessin observacions i 
millores que no s’han produït, per tant, hem d’entendre que s’ha produït un 
assentiment, i en definitiva allò que el Pla fa és buscar emplaçaments 
alternatius de les antenes a on es produeixen més presència de persones i 
d’aquelles persones que mereixen especial protecció. 
 
 Segur que em diran -com se m’ha dit moltes vegades- que no retira 
o no reordena les que ja existeixen, i com sempre diré que constitucionalment 
les normes no són retroactives, i també diré que estic convençut que en la 
mesura en què comencem a caminar amb el Pla Especial i amb l’Ordenança 
reguladora que també existeix, estarem en condicions de poder plantejar a 
alguns operadors en un futur amb més possibilitats d’èxit que avui, que 
alguna que hi és dintre de la llei però que produeix una certa inquietud, sigui 
sotmesa a consideració. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que efectivament això si 
ho dirà, -no n’hi ha cap dubte- i estic convençut de què això és un element 
que no ajuda en absolut. 
 
 Crec que les negociacions que s’han portat a terme amb les 
empreses perquè retiressin els seus recursos, l’únic que ha servit és per a què 
ens portin al seu terreny, perquè en el fons elles seguiran i la prova és que la 
quantitat de les que tenen sol·licitades i les altres no se’ls hi mouran 
absolutament res. 
 
 Jo dic que algunes estan fora de norma i s’ha autoritzat el permís 
després, bé, si voleu un dia podem anar amb els plànols i la norma a la mà, 
visitar algunes que jo us acompanyaré i veureu i em direu quan estigueu allí si 
estan fora de norma o no. Jo faig aquesta proposta i la deixo aquí. 
 
 Ja dic que el més important hi hagués estat que en aqueixa 
negociació s’hagués arribat a la conclusió de què aquelles que o estan fora de 
norma o produeixen una autèntica preocupació en les persones que estan a no 
res de distància doncs haguéssim pogut trobar una solució per retirar-les. 
 
 Aquí en el propi Pla Ordenança diu –al final- que quan sigui 
impossible d’una altra manera, s’induirà a què utilitzin instal·lacions 
compartides per distintes empreses, i penso que per això s’hagués tingut que 
començar perquè hi ha 19 instal·lades i 18 que ningú es planteja compartir 
amb un altre, 18 sol·licituds. 
 
 Em preocupa molt, i ho dic perquè ho hem discutit moltes vegades, 
que antenes que no tenien el permís, i que després d’haver aprovat aquí una 
Moció per unanimitat, estan en contradicció amb aqueixa i amb alguns punts 
de la pròpia Ordenança, s’hagi continuat donant-los permisos perquè tenien el 
permís d’obres però no el d’activitat. 
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 Hi ha una qüestió que a més va tenir més pes perquè l’Ordenança 
fos aprovada per tothom i és que dèiem que és força pitjor -hi ha informes 
d’organitzacions científiques, d’universitats, de fòrums o de conferències 
internacionals, etc, que també parlen- i molt més perillós per a determinat 
tipus de persones, la persona com les que està en un habitatge situat a metres 
escassos d’una antena, dones embarassades, persones amb problemes 
cardiovasculars, nadons recent nascuts que estan la major part del temps 
dormint, això és força més perillós que els nens quan estan en una escola en 
aquest cas s’ha de multiplicar per quatre la seva distància,  i només hi estan 
unes hores en aquell lloc. 
 
 Penso que això es va comprendre perfectament el dia que vam 
aprovar la Moció, no discuteixo que l’Ordenança és així, però nosaltres no ens 
hem de posar en aqueixa posició, nosaltres hem de ser conseqüents amb el 
que allí s’hi va aprovar i amb allò que creiem que per sentit comú ha de ser 
així. 
 
 Estic d’acord amb què s’ha de fer una ordenança que posi límits, 
que resolgui els problemes i la inquietud que aquest tema genera, però si això 
es continua mantenint així, jo això no m’ho callaré i amb els afectats, amb les 
associacions de veïns i d’altres jo ho discutiré amb ells i no deixaré d’informar 
a la gent de què això no és el que havíem aprovat amb aquella Moció. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que votaran favorablement 
perquè entenem que, evidentment hem avançat moltíssim, crec que tothom hi 
ha esmerçat moltes energies aquí, i és evident que, com a mínim, tenim un 
Reglament, un primer marc. 
 
 Amb tot, l’altra dia en la Comissió Informativa, el Tinent d’Alcalde ja 
va fer esment i ara ho ha tornat a fer d’aquesta voluntat d’anar a resoldre 
alguns contenciosos o, si més no, d’algunes instal·lacions que són vistes per 
part del veïnatge com a conflictives, encara que siguin legals. 
 
 Nosaltres votem a favor però entenem, per exemple, en el cas de 
Telefònica que és un contenciós que no està resolt, aquesta voluntat 
expressada pel Tinent d’Alcalde d’anar a aconseguir que aquesta gent potser 
s’avinguin ara a retirar l’antena que hi ha tocant el col·legi els Pins, per 
exemple. 
  
 Crec que seria bo perquè seria un referent i penso que tenim 
l’obligació de publicitar a la ciutadania que s’ha avançat molt, que fa dos o 
tres anys érem uns ignorants de tot això, però tampoc crec que seria just que 
ara en la mesura que tenim Ordenança, hem passat de la histèria o de 
l’exageració del problema, com si ara el problema ha deixat d’existir perquè 
tenim un marc legal. 
 
 De manera que a veure si hi ha possibilitat d’estrènyer  una mica a 
Telefònica i, en aquest sentit, crec que és bo també que aquesta Ordenança 
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permeti tranquil·litzar els ànims, de fet, els ànims s’han tranquil·litzat, entre 
d’altres coses per la manipulació informativa que hi ha hagut en aquests 
últims mesos, recordeu aquella publicitat de fa uns mesos. Però tampoc hem 
de sentir-nos contents pel fet que ara la gent hagi passat a un estadi en què 
sembla com si ara no existissin les radiacions, sembla com si de tot allò ningú 
se’n recorda. 
 
 No hi ha terminis per parlar amb la gent de Telefònica?, pregunta el 
Sr. Tardà. No se’ls pot obligar a res.? 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup creu que 
aquesta Ordenança millora molt la situació anterior, crec que els ciutadans 
poden estar bastant tranquils, i votarem a favor d’ella. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que no debatrà el vot 
que ho he vingut donant afirmativament tot el temps, però sí volia fer una 
apreciació. Vostè acaba de dir, Sr. Morlanes, que la llei no és retroactiva en el 
cas de les antenes, i això m’ha sorprès perquè nosaltres farem una Ordenança 
que sí serà retroactiva, aleshores, què canvia en aquest tema que són els 
ciutadans o és Telefónica qui té més recursos?. Aclarim això perquè és que si 
l’Ordenança de les antenes no és retroactiva per a aquestes potents empreses 
que ho sigui per als ciutadans de Cornellà, doncs ho veig estrany, aclarim-ho i 
aleshores li diré com ho veig. 
 
 Novament pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que, ho sento,  Sra. Espinosa, però em paguem com a regidor 
d’Urbanisme, no pas com a professor de dret. 
 
 Espero que si iniciem un camí de col·laboració amb les empreses 
puguem arribar a acords al marge del que ens obliguin les normes, i espero, 
però no garanteixo, Sr. Tardà, que Telefònica d’aquí a un mes i mig tregui 
l’antena que hi ha. Jo el que vaig dir en la Comissió és que si comencem un 
camí de treball conjunt i col·laboració estarem en disposició de demanar-los 
coses a les que no estan obligats per Llei o per l’Ordenança, és el que vaig dir, 
i el que mantinc.  
 
 Ho dic perquè hem sofert el cas del carrer Ramon Sala, on hi havia 
un conflicte important, però també és veritat que per part de Telefònica, al 
final, la decisió ha estat: “tenim  llicència, tenim dret, però preferim no posar-
la, entre d’altres coses, perquè no ens deixen o perquè no volem enfrontar-nos 
a la gent”. I jo dic, si ara ells ens demanen una implantació en un edifici no 
residencial, i ja els hem ofert una ubicació, la col·loquen, plantegen una altra 
implantació en un altre edifici no residencial, i li busquem  una sortida, 
estarem en disposició de –en el seu moment- plantejar-los si podem treure 
aquella. Això és el que dic, i és exactament el que vaig dir el dia de la Comissió 
Informativa. 
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 Hi ha més tranquil·litat perquè hem mesurat totes les antenes i els 
camps electromagnètics i tots han donat per sota de la norma, perquè hem fet 
canviar antenes que incomplien el paral·lelepípede, i perquè hem comprovat 
que no hi hagués instal·lada cap a menys distància de la que marca la Llei, 
incloent aquesta que no ens agrada. Per tant, per això hi ha més tranquil·litat, 
però també hi ha més tranquil·litat perquè no s’ha donat una nova llicència 
per a una nova implantació en llocs no permesos per l’Ordenança. Al marge de 
la campanya publicitària, -que jo no dic que no influeixi- ha hagut una 
activitat municipal producte del consens -tampoc vull que s’ho apunti ningú- 
que ha tranquil·litzat a la gent i, hi ha una Ordenança d’activitats que regula 
també l’activitat.   Per tant, tot això ha contribuït. 
 
 Finalment, també adreçant-me al Sr. Flórez, espero que no em facis 
un article en “El Cornellà Informa”, com l’última vegada que no estàvem 
d’acord, no ens passarà com en la zona inundable, te’n recordes?, allò de la 
zona inundable que et vaig dir que hi havia un Pla d’inundabilitat català i no 
hi ha cap punt de Cornellà, i després has comprovat que jo no vaig faltar a la 
veritat, ja que no hi ha cap zona inundable. 
 
 En aquest cas et dic una altra cosa, que no hi ha cap antena que 
incompleixi la llei, encara que no ens agradi, i quan vulguis anem a visitar-les. 
No existeix cap, ha vingut un tècnic de la Generalitat de Catalunya que les ha 
visitat totes i les ha informat totes, només hem tingut un problema  de 
coincidència amb dues, l’una del passatge Mateo Oliva i una altra del carrer de 
dalt, i l’únic que s’han canviat són les alçades, i no n’hi ha cap més il·legal,  
per tant, només et dic que parlem amb raons i no amb presumpcions. 
 
 Per finalitzar, no hem de minusvalorar el treball de tots, ni el fet que 
tots els operadors hagin acceptat no col·locar cap antena a partir d’aquesta 
Ordenança al damunt d’un edifici d’habitatges, llevat de situacions 
excepcionals i acceptades, jo crec que és un avanç. L’informe del Ministeri de 
Foment, diu que l’Ordenança és més exigent que la Llei, i no ha estat negatiu 
perquè anava amb la signatura de les operadores, per tant, jo no dic que ens 
anotem un punt, però bé, això és un pas endavant molt clar i jo crec que és 
producte del consens de tots el dia que vàrem aprovar aquella resolució.     
   
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vot en contra: 
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 
 

 9.- Donar la conformitat al Pla de Seguretat i Salut de les obres 
de construcció del projecte Executiu denominat “Equipament esportiu 
Ribera-Serrallo”, presentat per l’empresa adjudicatària Ferrovial-
Agroman, S.A. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el projecte d’obres de primer establiment anomenat 
“Equipament esportiu Ribera-Serrallo”, redactat per l’arquitecte Sr. Alvaro Siza 
per encàrrec de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, dotat amb un 
pressupost de vint-i-dos milions dos-cents cinquanta-quatre mil quatre-cents 
noranta-un euros amb un cèntim (22.254.491,01 euros), Impost sobre el valor 
afegit inclòs; aprovat inicialment i definitivament per acord de Ple de data 26 
de març de 2002 i 26 de juliol de 2002, respectivament. 
 
 Vist l’acord del Ple de l’Ajuntament de data 28 de novembre de 
2002, pel qual es adjudica a Master, Sociedad Anónima de Ingenieria y 
Arquitectura, el contracte d’assistència tècnica per la direcció, inspecció i 
supervisió de l’execució de les obres i la coordinació en matèria de seguretat i 
salut de les mateixes, per la construcció de l’equipament esportiu Llobregat 
(equipament esportiu Ribera-Serrallo), consistent en: la direcció de l’obra 
(compartida amb l’arquitecte autor del projecte), la direcció de l’execució de 
l’obra, el control de qualitat i la coordinació en matèria de seguretat i salut. 
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 Vist el Decret de l’Alcalde núm. 288/03, 20 de gener, pel qual és 
designa coordinador en matèria de seguretat i salut durant l’execució de les 
obres a l’enginyer tècnic proposat per l’empresa Master, Sociedad Anónima de 
Ingenieria y Arquitectura, Sr. Ángel Vicente Pérez. 
 
 Vist, així mateix, el pla de seguretat i salut en el treball, redactat 
per l’empresa adjudicatària de l’obra Ferrovial Agromán, Societat Anónima. 
 
 Vist l’informe emès en data 23 de gener de 2003, per la Cap del 
Departament Tècnic d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, que en el seu 
tenor literal manifesta  que: 
 

“El Pla de Seguretat i Salut en el treball, redactat per l'empresa 
Ferrovial-Agroman en aplicació de l'Estudi  de Seguretat i Salut 
(redactat  per l' enginyer Industrial Francès Velarde i Cecília i 
aprovat pel Ple de l'Ajuntament), està informat favorablement per el 
Coordinador, en matèria de seguretat i salut durant l'execució de 
les obres, senyor Àngel Vicente Pérez, d'acord a l'article 7 apartat 2 
del RD 1627/1997. 
 
Per tant, a criteri del tècnic signant, es pot procedir a l'aprovació del 
Pla de Seguretat i Salut de les obres de construcció de l'Equipament 
esportiu Ribera Serrallo, presentat per l'empresa FERROVIAL-
AGROMAN,  com adjudicatària de les mateixes.“ 

 
 Vist l’informe d’aprovació del Pla de Seguretat i Salut de l’enginyer 
tècnic senyor Àngel Vicente Pérez, de data 21 de gener de 2003, favorable al 
contingut del pla de seguretat i salut, obrant a l’expedient. 
 
  Vist l’informe emès en data 23 de gener de 2003, per la Cap 
Administrativa d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, que en el seu tenor 
literal manifesta  que: 
 

“Vista la documentació que consta a l’expedient de referència, 
obrant en aquest Departament Administratiu d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, així com l’informe favorable d’aprovació 
del Pla de Seguretat i Salut de l’enginyer tècnic senyor Àngel Vicente 
Pérez, de data 21 de gener de 2003, favorable al contingut del pla de 
seguretat i salut i l’informe de la Cap del departament tècnic 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures de data 23 de gener de 
2003, on es proposa l’aprovació de l’esmentat pla. 
 
Vista la regulació recollida els articles 7, apartat 2 del Reial Decret 
1627/1997, de 24 d’octubre, pel que s’estableix disposicions 
mínimes de seguretat i salut a les obres de construcció, 218 i 219 
de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, municipal i de règim local de 
Catalunya,  i l’article 120 i ss. del Real Decret Legislatiu 2/2000, de 
16 de juny, d’aprovació del text refós de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques, i demés disposicions concordants. 
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Per tot el que s’ha exposat, qui subscriu considera que es pot 
proposar al Ple l’adopció de l’acord de donar conformitat a 
l’esmentat pla.” 

 
 Atès que l’adopció del present acord es competència del Ple de 
l’Ajuntament, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
  

ACORDS   
 
 Primer.- Donar la conformitat al Pla de Seguretat i Salut del 
projecte d’obres de primer establiment anomenat “Equipament esportiu 
Ribera-Serrallo”, presentat per l’empresa adjudicatària Ferrovial Agroman, 
Sociedad Anónima, i informat favorablement per el coordinador en matèria de 
seguretat i salut, Sr. Ángel Vicente Pérez. 
 
 Segon.- Notificar el present acord a l’empresa adjudicatària de les 
obres Ferrovial Agromán Sociedad Anónima, a l’empresa adjudicatària del 
contracte d’assistència tècnica per la coordinació en matèria de seguretat i 
salut Master, Sociedad Anónima de Ingenieria y Arquitectura i al tècnic 
proposat per l’empresa Master, Sociedad Anónima de Ingenieria y 
Arquitectura, Sr. Ángel Vicente Pérez, pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que aquest és un tràmit al que obliga la Llei  que ha de 
presentar-se per l’empresa per a què l’obra compleixi els requisits de seguretat 
que marca la Llei per tal que, en la mesura del possible, es limitin les 
possibilitats de què hi hagi accidents de treball.  
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que només vol dir que 
com què és una qüestió del Pla de seguretat m’abstindré, però que això no vol 
dir que nosaltres, en absolut, haguem canviat l’opinió que tenim sobre el Pla 
de la zona. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
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Abstenció: 
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 
  
 10.- Aprovació inicial de l’Ordenança reguladora de la 
incorporació de sistemes de captació d’energia solar en els edificis del 
terme municipal. 
 
 DICTAMEN 
 
 “La Llei reguladora de les bases del règim local, norma en la  qual es 
contenen les determinacions de caràcter bàsic del nostre règim jurídic, i la Llei 
8/1987, de 15 d’abril, municipal i de règim local de Catalunya, van venir a 
donar contingut precís al dret a l’autonomia que l’article 137 de la Constitució 
reconeix als municipis, pel que fa a l’àmbit de les nostres competències,  en 
fixar, com va assenyalar el Tribunal Constitucional en la seva sentència 
214/89, de 21 de desembre, una sèrie de directrius que el legislador sectorial 
forçosament ha de tenir en compte en l’assignació de competències, i  en 
reconèixer als municipis, entre altres entitats locals de caràcter territorial, la 
potestat d’autoorganització, com a potestat reglamentària específica, dintre de 
la qual es constitueix l’aprovació d’ordenances municipals. 
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 Vistes les actuals directrius comunitàries que donen les actuacions 
a favor del medi ambient i fomenten les energies renovables. 
 
 Vistos els beneficis mediambientals globals i locals que reporten 
aquests tipus d’energies com són la disminució de contaminació, la minva de 
dependència d’altres tipus d’energies i la utilització d’una energia inesgotable. 
 
 Vist els processos d’instal·lació i manteniment són senzills i 
assumibles econòmicament en les construccions o rehabilitacions d’una 
quantitat important d’habitatges. 
 
 Vista la importància d’involucrar als diferents sectors de la nostra 
societat local per a fer una societat més saludable i sostenible. 
 
 Vistos els resultats de les experiències en els municipis que ja tenen 
aprovada una ordenança solar així com les ordenances tipus que han realitzat 
per una banda, l’Instituto para la diversificación y Ahorro de la Energía 
depenent del Ministerio de Ciencia y Tecnología i per una altra la Diputació de 
Barcelona. 
 
 Vistos els informes emesos per la Secretaria General  i del Tècnic 
del Departament de Medi Ambient . 
 
 De conformitat amb el que disposen els articles 22.2. d), 25.2, 49 i 
70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, en 
la seva nova redacció donada per la Llei 11/99, de 21 d’abril, en concordança 
amb els articles 50.2.d) i 162 de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, municipal i de 
règim local de Catalunya, i amb els articles 58 i següents del Reglament 
d’obres, activitats i serveis dels ens locals, aprovat per Decret núm. 179/95, 
de 13 de juny, i la resta de legislació aplicable, el President de la Comissió 
Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, 
proposa al Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar inicialment l’Ordenança Reguladora de la 
Incorporació de Sistemes de Captació d’Energia Solar en els edificis del terme 
municipal de Cornellà de Llobregat, el text íntegre del qual figura com a 
document annex a aquest acord. 
 
 Segon.- Sotmetre l’aprovació de l’esmentada Ordenança a 
informació pública i audiència als interessats, per un termini de trenta dies, a 
efectes de reclamacions i suggeriments, mitjançant la inserció del 
corresponent Edicte en el Butlletí Oficial de la Província, en el Diari Oficial de 
la Generalitat, en un diari dels de major difusió de la província i al Tauler 
d’Anuncis d’aquesta Corporació, transcorregut el qual sense haver-se 
presentat cap reclamació ni suggeriment, s’entendrà aprovat definitivament 
sense  necessitat de nou acord. 
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 Tercer.- Aprovat definitivament l’esmentat Reglament, es publicarà 
íntegrament el seu text en el Butlletí Oficial de la Província, entrant en 
vigència un cop transcorreguts quinze dies a partir de la seva total publicació. 
Així mateix es publicarà en el tauler d’anuncis de la Corporació i s’inserirà el 
corresponent edicte en el Diari Oficial de la Generalitat i en el Butlletí 
d’Informació Municipal, anunciant la referència del Butlletí Oficial de la 
Província en què s’hagi publicat íntegrament el text. 
 
 Quart.- Comunicar aquest acord a l’Administració de l’Estat i a la 
Generalitat de Catalunya, als efectes previstos en l’article 65.3 del Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, dins del termini dels quinze dies 
següents a la seva aprovació definitiva.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la Regidora-Delegada  de l’Àrea de Medi Ambient i 
Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que, en principi, la proposta d’Ordenança que portem 
avui al Ple està passant per la Casa i pels diferents Grups Polítics i diferents 
grups d’opinió i de participació, des de pràcticament el mes d’octubre. 
 
 És una Ordenança que té una base molt clara, és la darrera versió 
que fa la Diputació de Barcelona, i el que fem, com han fet tants altres pobles 
que ja la tenen aprovada, és adaptar-la a les circumstàncies de Cornellà, 
simplement canvia els càlculs de la potència i de les necessitats que hi ha. 
 
 Per què vam decidir fer una Ordenança solar d’aquest tipus?. Bé, 
perquè de les dades que ens donava l’auditoria que es va fer resultava que 
Cornellà, com tants altres pobles de la mediterrània, té unes hores de sol a 
l’any molt altes, pràcticament 2.600 hores de sol, i és una energia que està 
totalment desaprofitada, una energia neta que utilitzant-la el que s’està fent és 
afavorir que no s’utilitzin altres tipus d’energies que són altament contaminats 
i que tenen també un impacte molt fort sobre l’efecte hivernacle. 
 
 Per tant, crèiem que era una manera d’auto aprovisionament dels 
propis recursos, del recursos nets, i que la ciutat de Cornellà ja estava en 
situació de poder donar aquest pas. 
 
 En principi, és una ordenança molt similar a la de Sant Joan Despí, 
hem anat a visitar les seves instal·lacions, tant de la piscina municipal com 
dels habitatges de promoció pública, i hem vist i hem fet els càlculs necessaris 
per comprovar que això també era possible traspassar-ho a la Ciutat de 
Cornellà. 
 
 Hem rebut també totes les aportacions dels Serveis Tècnics de 
l’Ajuntament, des d’informes, suggeriments o aportacions del Departament 
d’Activitats, d’Urbanisme, de Manteniment i Serveis. Està informat també per 
EMDUCSA, PRECSA, l’informe positiu de Secretaria, més les aportacions que 
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des del Consell de Medi Ambient alguns tècnics i persones expertes en el tema 
han volgut fer, i per tant, ha tingut un ampli coneixement.         
 
 L’única cosa amb què es diferencia més d’altres ordenances i que 
hem fet canvis sobre l’Ordenança base de la Diputació, és en la despesa 
prevista de consum d’aigua calenta, serien 420MJ que venen a ser la 
proporció de 20 habitatges, o sigui que l’Ordenança obliga a què a partir de 
més de 20 habitatges és obligatori posar, tenir en compte les plaques solars 
per a l’aigua calenta sanitària. 
 
 És una obligació, no vol dir que hi hagin persones o col·lectius que 
puguin entendre que per a l’ús que fan, o per la quantitat de beneficis que 
també els poden aportar o d’estalvi, doncs també la poden utilitzar, 
evidentment, però fonamentalment seria obligatori a partir de 20 habitatges. 
 
 Els usos afectats també estan descrits, habitatge residencial, 
sanitari, esportiu, comercial, industrial i altres usos, i, en principi, com 
qualsevol altre tipus d’ordenança també s’ha tingut en compte tot el que pot 
tenir relació amb les qüestions sanitàries, poder evitar l’acumulació d’aigua 
del dipòsit que no sigui inferior a 60 graus per a evitar problemes de 
legionel·losi i l’informe del laboratori de l’ajuntament ens ha corregit i ens ha 
indicat també de quina manera s’havia de fer. 
 
 Per tant, penso que acompleix, més o menys, tots els requisits que 
hauria de tenir i que ha estat suficientment informada i compartida per 
tothom, en principi. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que està totalment 
d’acord amb això, com un primer pas envers a anar cercant una alternativa 
als combustibles fòssils que, com sabem, és la causa fonamental de la guerra 
que ens estan volent col·locar a l’Iraq, aleshores és un pas més. 
 
 No obstant això hi ha una qüestió que vull comentar -i ja s’ho he dit 
a la Sra. Romero- quan es diu que a Cornellà s’ha fixat com a obligació 
mínims 20 habitatges per poder obligar a què ho posin, sincerament creiem 
que s’hagués pogut fer amb bastants menys, perquè a Sant Joan hi ha edificis 
amb 14 habitatges, a Sabadell s’acaba d’aprovar una segons la qual tot nou 
edifici, tingui el nombre que tingui, haurà de tenir aquest tipus 
d’instal·lacions. Jo penso que sí s’hagués tingut que ser més exigent en aqueix 
aspecte, perquè, a més, -segons tinc entès- el preu que surt en un edifici de 20 
habitatges, són cent vint mil pessetes per habitatge. 
 
 Si això és així, em sembla una ridiculesa perquè, a més, 
s’amortitzarà immediatament a part de l’efecte benefactor que té sobre el medi 
ambient, per tant, aquesta és una recomanació que deixo aquí i una 
preocupació de què no s’hagi estat més exigent en aquest sentit. 
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 Acte seguit pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que, de fet, no va quedar 
del tot aclarit en la Comissió Informativa i volia preguntar per què 20 
habitatges i no menys, entenc que deu haver-hi un criteri que us ha portat a 
dir 20, que no el tinc clar, i per saber-ho explicar jo també. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que la seva pregunta és 
si aquesta Ordenança també és retroactiva, i dir que està a favor de les 
energies renovables. 
 
 Però no fa gaire s’estava posant la il·luminació amb aquest tipus 
d’energia en un parc, i quan s’estava posant ens deia el Tinent d’Alcalde que 
era molt car, que suposaria una despesa excessiva per a la ciutat però que 
s’aniria fent, una mica per anar obrint camí, i ara resulta que costa cent mil 
pessetes per habitatge. 
 
 La veritat és que jo tinc molt poca informació d’això, i estic a favor 
de l’Ordenança, però estic en contra de l’obligatorietat, perquè estem 
convertint això en “aquí dicto i aquí mano”. 
 
 Hi ha una energia que tots estem acostumats a tenir-la i és l’energia 
elèctrica. 
 
 Per cert, l’Ordenança de Cornellà sembla ser que és còpia literal de 
l’Ordenança de Barcelona, i, a més, també està proposada per Iniciativa per 
Catalunya i està –sembla ser- impugnada o en vies d’impugnació per les 
companyies elèctriques, i no sé quan això surti què passarà. 
 
 Aleshores, això contribuirà a la rebaixa dels pisos?, perquè crec que 
això de barato no té res. Anirem sumant i després donarem la culpa a no sé 
quantes coses de l’encariment de l’habitatge.  
 
 Considero que està bé que poc a poc, això es vagi adoptant però 
aconsellant, impulsant, afavorint però no obligant, i fins i tot, posant multes i 
penalitzant.  
 
 Jo estic molt sorpresa que en una nit aprovem tres o quatre 
imposicions per un govern de demòcrates i de persones que no tenen res a 
veure amb aqueixa escola que -sembla ser- hem deixat nosaltres –que, per 
cert, se la guardo i li tinc preparada una altra escola que vostès han deixat i 
en una altra ocasió se la repetiré-.  
 
 Jo de moment m’abstindré, la estudiaré i potser presenti alguna 
al·legació a aqueixos temes que he dit. 
 
 Novament intervé la Regidora-Delegada  de l’Àrea de Medi Ambient i 
Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, per manifestar que vol 
contestar a la Sra. Espinosa, dient-li que precisament  perquè ningú ens 
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digués que estàvem fent una ordenança solament des del punt de vista d’uns 
determinats grups polítics, vàrem acudir a l’Ordenança del Ministeri de 
Ciència i Tecnologia, a la de l’IDAE, que la proposta que té és bàsicament la de 
Sant Joan Despí, i no pas la de Barcelona perquè les dimensions de 
Barcelona, no eren exactament homologables o transportables a la resta de 
ciutats, a la mitjana de les ciutats d’Espanya. Aleshores, el mateix Institut diu 
que, en vista de les demandes que li havien fet altres municipis d’Espanya, 
havien pres com a referència la de Sant Joan Despí per les característiques 
que tenia el poble. 
 
 Nosaltres la primera proposta que fem és basada en aqueixa però 
com sigui que l’IDAE  s’ha basat en la de sant Joan Despí, allò que fem és 
parlar amb els tècnics de Sant Joan Despí, amb els polítics de Sant Joan 
Despí i comprovar realment els costos que podria suposar per a la ciutadania, 
per a les empreses i també per als propietaris dels pisos. 
 
 En principi cada placa té un cost, però després la instal·lació, més o 
menys, té uns suports fixos on han d’estar posades, -tan de bo haguessis 
pogut venir a les visites que vàrem fer perquè haguessis vist que hi ha un cost 
inicialment obligatori i després, independentment el nombre de plaques. 
Aleshores, allò que es fa és calcular tot això i dividir pel nombre de pisos i 
comprovar que realment conforme hi ha més habitatges el cost disminueix, 
perquè està clar que no és el mateix que posis tu una instal·lació més les 
plaques en un habitatge individual, que si es posa en un edifici nou on hi ha 
bastant gent. 
 
 En principi, és equiparable a un acabat de major o menor qualitat 
que es pugui donar a un procés de construcció perquè si en lloc d'utilitzar un 
tipus de rajoles de recobriment, utilitzes uns altres, això ho encareix. O sigui 
que no suposa un cost addicional perquè queda dintre de tot allò que és el 
cost inicial de l’obra que es pot repartir entre tots els habitatges. 
 
 Per això hem decidit que a Cornellà siguin 20 habitatges, també 
perquè hem respectat l’informe d’Urbanisme, que conforme han anat parlant 
amb promotors i amb diversos constructors que hi ha a la ciutat, i les zones 
on es construirà poden ser zones més altes que les de Sant Joan Despí i es pot 
construir en més alçada i sortirà més rendible. Per tant, sabem que no hi 
haurien inconvenients per acceptar aquesta normativa, perquè veiessin que 
era possible, que no encaria i que era un benefici públic també per a la 
ciutadania, per a l’entorn de la ciutat, el medi ambient. I penso que també és 
una manera d’encaminar-nos a les directrius de les lleis espanyoles i europees 
que diuen que a l’any 2006 la producció d’energies netes ha d’anar per l’ordre 
del 15% aproximadament, i nosaltres volem apropar-nos també a aqueixa 
possibilitat de produir el suficient, ja que si hi ha una normativa que indica 
que la tendència ha de ser aqueixa, doncs hem d’intentar adaptar-nos a 
aqueixes tendències. 
 
 Suposo que ja ha quedat contestat allò dels 20 habitatges, afegeix la 
Sra. Romero. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció dels Grups Municipals d’IC-V i d’EUiA, referent a 
exigir a la companyia RENFE, l’adopció de mesures urgents per tal de 
pal·liar dèficits d’accessibilitat en els trens i en les seves instal·lacions.   
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 MOCIÓ 
 
 “Atès que fa més de deu anys que el Congrés dels Diputats va 
aprovar la LISMI i que el Parlament de Catalunya va aprovar la Llei de 
promoció de l’accessibilitat i de supressió de barreres arquitectòniques, que 
havia de possibilitar, entre d’altres espais i serveis, l’accés als transports 
públics de totes les persones amb mobilitat reduïda, persones amb alguna 
discapacitat o persones amb cotxes per a nens i nenes. 
 
 Atès que, d’ença de l’aprovació d’aquesta Llei, la companyia RENFE 
ha dut a terme unes mesures limitadíssimes en aquest sentit, especialment si 
les comparem amb els avenços notables en els transports ferroviaris de 
superfície i subterranis i, en general, els transports d’àmbit municipal i 
metropolità i de la Generalitat de Catalunya. 
 
 Atès que, en l’actualitat, els trens de RENFE presenten un seguit de 
dèficits d’accessibilitat, com: 
 

• Excessiva separació andana-tren, amb el consegüent perill 
d’accidents, especialment de persones grans. 

• Inexistència absoluta de vagons amb pis baix, accessibles a 
persones amb cadires de rodes o cotxets d’infants petits. 

• Inexistència d’espais reservats als mateixos col·lectius els trens 
de dos pisos. 

 
 Atès que en les estacions i altres instal·lacions també s’observen 
dèficits, com poden ser:  
 

• Estacions no permeables i de difícil accés exterior. 
• Edificis sense ascensor o altres elements d’accessibilitat, amb 

rampes no adaptades i inexistència de senyalització per a 
persones amb visió reduïda. 

• Zones de taquilles i atenció al públic on no hi ha màquines 
expenedores de bitllets adaptades, sinó excessivament altes. 

• No existència de sistemes d’informació per a persones invidents i 
persones amb dificultats d’oïda. 

• Zona d’andanes amb escassa existència d’ascensors o sistemes 
adaptats per accedir d’una andana a l’altra. 

• Passos entre vies amb travesses de fusta en mal estat i 
pràcticament inaccessibles i perillosos, i situats entre vies en un 
extrem de l’estació, que obliguen a fer un gran recorregut. 

 
 Atès que l’observació de l’estació de RENFE de Cornellà (sense tenir 
en compte les obres actuals) dóna que: el pont que hi ha entre el carrer J. 
Maragall i la plaça de l'Estació pateix un alt grau de deteriorament; que només 
hi ha un pas soterrat entre vies que és amb escales, estret i poc il·luminat, ple 
de goteres quan plou i amb el paviment relliscós; que a l’andana contrària a 
l’edifici de l’estació hi ha una marquesina oberta que no aixopluga de vents i 
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aigües; que no hi ha accés al carrer des d’aquesta segona andana; que ni hi ha 
WC accessible; que, així mateix, en el cas del vestíbul principal es pot observar 
que el pas que existeix adaptat per a persones amb dificultats de mobilitat o 
que portin carrets, bicicletes, etc. no és automàtic, està tancat sempre i només 
en té la clau l’operari de l’estació; que els indicadors d’horaris o d’altres 
informacions són fets amb suport paper i lletra petita; que no hi ha 
indicacions ni pantalles electròniques; que la megafonia només es fa servir per 
explicar les anomalies, no per anunciar el destí i la procedència de cada tren 
que passa. I, per últim, que també després de la darrera remodelació ha 
desaparegut el rellotge. 
 
 Atès que aquest any 2003 ha estat declarat Any Europeu de les 
persones amb discapacitats. 
 
 Els grups municipals d’Iniciativa per Catalunya Verds i d’Esquerra 
Unida i Alternativa proposen l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Exigir a la companyia RENFE l’adopció de mesures 
urgents per tal de pal·liar els dèficits en la part expositiva tant pel que fa a les 
estacions com al material mòbil, exigint un Pla d’adequació de les estacions de 
Catalunya, amb una temporalització del mateix, així com una nova política 
d’adquisició del material mòbil, amb una priorització de trens amb sòl pla. 
 
 Segon.- Demanar al Parlament de Catalunya i al Congrés dels 
Diputats que promoguin auditories a les instal·lacions i al material mòbil de 
RENFE, presentant posteriorment demanda formal de l’acompliment de la 
legislació vigent. 
 
 Tercer.- Donar trasllat d’aquest acords a les organitzacions en 
defensa dels drets de les persones amb discapacitats, a l’ONCE, als grups 
polítics representats al Parlament de Catalunya i al Congrés dels Diputats.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Miguel López Sánchez, com a Regidor del Grup 
Municipal d’IC-V, es fa una explicació de la Moció, manifestant que és una 
Moció presentada conjuntament per IC-V i EUiA, en la que plantegem i 
proposem que, amb la idea que tenim d’anar millorant tots els serveis i la vida 
dels ciutadans de la nostra localitat, i aquesta és una de les coses que es pot 
veure quan es fan els carrers i les cases, poc a poc estem fent que les persones 
no tinguin problemes a l’hora de poder caminar i anar per la nostra ciutat, 
encara que queden algunes, em refereixo a tot el tema de les barreres 
arquitectòniques. 
 
 Això també ha de passar a les altres administracions i a les 
empreses i serveis importants, i com, no podria ser d’una altra manera, al 
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transport públic i quan nosaltres estem d’acord amb que hem d’anar a 
potenciar el transport públic, doncs aquest transport públic el que ha de fer és 
estar adaptat perquè qualsevol persona, tingui la condició física que tingui, 
pugui fer ús d’ell i que no tingui problemes a l’hora d’anar on vulgui. 
 
 Això ens ha portat a fer aquesta Moció perquè hem vist que la 
companyia RENFE, si bé ha fet algunes coses després de la Llei que es va 
aprovar al Parlament de Catalunya i al Congrés de Diputats, no compleix amb 
tot allò que hauria de complir. 
 
 Per això ens hem basat en la nostra estació que, per cert, s’ha de dir 
que després de la remodelació que està fent per les obres del Trambaix, la 
estem descobrint d’alguna forma perquè estava tapada pels edificis, però per 
molt maca que sigui té una sèrie de deficiències  que hem d’intentar millorar, i 
és per això la demanda que es fa a RENFE per poder fer que la nostra estació 
estigui en condicions, i que no solament sigui viable per a les persones que no 
tenen problemes de mobilitat, sinó que sigui una estació segura per a tothom, 
perquè precisament quan arriben els trens i quan s’ha de passar d’una 
andana a l’altra,  hi ha problemes, i no estan les coses accessibles. Montes 
vagades nosaltres hem anat a agafar el tren i hem vist els problemes que 
tenen, no només persones grans sinó inclús persones joves que van amb el 
carret amb criatures i que tenen dificultats perquè els graons dels vagons no 
estan condicionats per a això. Altre tema són els accessos que hi ha, tots 
sabem que només hi ha una porta i que els joves poden saltar la tàpia amb el 
que això suposa de perill 
 
 Aquestes coses són les que ens porten a fer aquesta Moció, perquè 
RENFE faci totes les actuacions necessàries per a què la nostra estació RENFE 
sigui una estació accessible a tothom, i això també ho podríem ficar dintre de 
què l’any 2003 és l’any declarat a Europa per la gent amb discapacitats, però 
penso que no només ha de ser per al discapacitat sinó que ha de ser per a 
tothom perquè és una necessitat de tota la ciutadania tenir seguretat a l’hora 
d’agafar els transports públics.             
 
 A continuació intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que vol confessar que ha tingut un 
atac de gelosia que ens hàgiu abandonat. En tot cas, tot sigui en favor de la 
unitat de la família ideològica, estem completament d’acord, però és que m’he 
sentit una mica abandonat, i crec que és molt encertada. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup també 
està completament d’acord amb aquesta Moció. Nosaltres ja havíem presentat 
a principi de la legislatura una Moció, potser no tan completa com aquesta, 
però també referent als problemes de mobilitat que hi ha al pont que travessa 
les vies i ara encara s’agreuja més el problema amb el doble pont que hi ha, o 
sigui que estem completament d’acord amb aquesta Moció, i a veure si 
aquesta vegada té més èxit que l’anterior. 
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 Tot seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que també estan d’acord 
amb aquesta Moció, però vol fer unes apreciacions. 
 
 En primer lloc dir que aquesta Moció és una Moció que ha caigut en 
cascada en tots els ajuntaments, per IC-V. És una Moció tipus i estem com 
sempre amb la mateixa història, que parlem del món mundial en la Moció i no 
com és la nostra obligació de Cornellà, i jo vull referir-me a allò que és 
exactament Cornellà, que demana un munt de coses en tot Catalunya. 
 
 No tinc cap inconvenient en què passi però la pròxima vegada, si us 
plau, que s’adapti a Cornellà que és allò que fem tots, perquè, a més, demana 
coses per a la resta, en tot cas, estic d’acord i sempre estem d’acord amb els 
temes sobre les persones minusvàlides. 
 
 Hi ha una cosa que sí m’agradaria que es digués, que a Cornellà hi 
ha rampa per els minusvàlids i no es diu. Hi ha un pas atablonat per creuar 
les vies, pel qual es pot passar. Hi ha un compromís amb la companyia –i això 
l’Equip de Govern ho sap, i vostè Sra. Romero que hi forma part ho hauria de 
saber- que està fent el Trambaix –si no m’equivoco- de fer ascensors i crec que 
és just que s’hi digui. 
 
 Hi ha també un compromís per part de Renfe de què en els trens –i 
si s’acompleix aquesta Moció no serà perquè ho demanem des de Cornellà, 
això ha de quedar clar, perquè ja existeix l’acord- un vagó sigui de pis baix. 
Els pròxims trens que entrin en marxa portaran obligatòriament tots un vagó 
amb un pis baix per a les persones amb minusvalia. 
 
 Per tant, ho veig molt bé, però crec que són acords que estan 
adoptats i que arriben una mica tard, ja que s’haurien d’haver sol·licitat 
abans. 
 
 Novament intervé el senyor Miguel López Sánchez, com a Regidor 
del Grup Municipal d’IC-V, per manifestar que al·lucina quan es diu que la 
Moció no es refereix a Cornellà, i la veritat si resulta que a Cornellà no hi ha 
separació entre l’anada i el tren quan arriba, és que penso que no agafa el 
tren. 
  
 Quan es parla de l’existència dels trens amb pisos baixos, doncs bé 
jo encara no he vist a Cornellà cap que hagi arribat amb pisos baixos -i 
acostumo a agafar el tren-. 
 
 A la zona de taquilles que tenim qualsevol persona que arribi amb 
cadires de rodes és veritat que hi ha un accés per fora a la plaça de l’estació 
que es pot pujar, però pobre persona si ha d’anar a l’altra andana, ja que no 
sé per on ho pot fer. I em sembla que dir que Cornellà no té necessitat de totes 
aquestes coses, torno a repetir que és que no ha anat a l’estació ni tan sols ha 
passat pel pont, un pont que porta molts anys reconstruït perquè s’ha de 
recordar que el primer pont era de ferro i després s’han fet vàries 
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modificacions, però com sigui que hagi d’anar una persona amb cadira de 
rodes, doncs veurem com aniran, i quan hem tingut que passar amb els 
cotxets i els nens, doncs estem arreglats per poder fer-ho, etc. etc. I com he dit 
abans, les persones que passen pel carrer Joan Maragall per poder agafar el 
tren o fan tota la volta pel túnel subterrani o ara pel de les obres o bé allò que 
fa la majoria del jovent, saltar i res més, i això no és seguretat. 
 
 Allò que s’està demanant és precisament que s’adapti l’estació i els 
serveis de Renfe a les necessitats actuals que qualsevol ciutadà/na té, res 
més, i aquí no se l’està donant la culpa a ningú, perquè sembla com si  la Sra. 
Espinosa fos accionista i estigués preocupada amb què la Renfe es gasti un 
diner en arreglar totes aquestes coses que són una necessitat per a tothom. 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla, per 
manifestar que tots tenim les mateixes accions de Renfe en tant que som 
ciutadans d’aquest país que contribuïm a pagar el seu enorme dèficit, que per 
un altre costat, en part, està justificat pel servei públic que presta. 
 
 Acte seguit intervé novament la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar 
dirigint-se al  Sr. López, que com soc gallega no se m’entén, en cap moment he 
dit res del que has dit tu, i jo no sé d’on ho has tret, jo he dit que acceptava la 
Moció, i si accepto la Moció és que sé que a Cornellà es necessita això. 
 
 He dit que en l’exposició de motius s’anomena a Cornellà, però a 
baix, es demana per a la resta, o sigui pel món mundial. No he dit que no faci 
falta a Cornellà, i per suposat que el pont l’he creuat moltes vegades, però 
també porto molts anys i aquesta Moció hagués pogut venir fa anys quan 
governaven altres. I estic d’acord amb què a Renfe –tal com ha dit l’Alcalde- 
soc accionista igual que tots vosaltres, ja que pago els meus impostos i, per 
tant, l’únic que he dit és que hi ha una rampa, que es faran uns acords, i que 
fruit d’aqueixos acords, són els arranjaments que es faran en l’estació de 
Cornellà i que quedi clar que estan acordats ja fa mesos i, per tant, que arriba 
tard aquesta Moció, i que aqueixos acords es faran i es compliran, però no per 
aquesta Moció. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
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Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 
 2.- Moció del Grup Municipal del PP, sol·licitant a la Junta 
Local de Seguretat l’elaboració i presentació d’un informe anyal sobre la 
situació de la seguretat a Cornellà. 
  
 MOCIÓ 
 
 “Entenent que la seguretat ciutadana és un puntal fonamental de la 
nostra societat i que la finalitat de l’aplicació dels sistemes de seguretat és 
garantir els drets i llibertats dels ciutadans/es. 
 
 Entenent que la demanda social de seguretat és un fet en augment, 
i que, per tant, hem d’estar constantment adequant els serveis de seguretat a 
la necessitat que de la mateixa tenen els nostres ciutadans i ciutadanes, 
considerem que la seguretat pública ha de servir als principis de proximitat, 
eficàcia, cooperació, coordinació, corresponsabilitat, transparència i 
informació dels ciutadans/es. 
 
 Donada la importància social i política del desenvolupament de les 
estratègies de seguretat del nostre Municipi, és necessari el seu coneixement 
per part de totes les forces polítiques representades al nostre Consorci. 
 
 Al mateix temps, considerem fonamental que els diferents grups 
polítics puguin disposar d’un informe anual sobre seguretat del nostre 
Municipi, on s’analitzi la situació de la seguretat, els nivells i tipus de 
delinqüència, els perfils del delinqüent i les seves víctimes, l’avaluació de la 
sensació d’inseguretat ciutadana, els objectius establerts en el corresponent 
Pla de Seguretat Local i el seu finançament, els mitjans i els recursos 
disponibles al territori, etc. 
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 Per tot l’exposat, el Partit Popular de Cornellà, proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció del següent 
 

ACORD 
 
 Primer.- Sol·licitar a la Junta de Seguretat l’elaboració i la 
presentació d’un informe anual sobre la situació de seguretat de Cornellà.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, es fa una explicació de la Moció, 
manifestant que ha presentat aquesta Moció perquè s’està constantment 
parlant d’inseguretat, no parlo en aquest cas dels mitjans de comunicació ni 
per suposat dels polítics, que últimament ho tenen tots a la boca, tots, sinó 
que parlo en aquest cas d’allò que m’arriba dels ciutadans/es i sobretot de 
comerciants de la nostra ciutat ja que un dia sí i un altre també rebo queixes 
de robatoris, sobretot en bars i en botigues.  
 
 Aquesta Moció no és fruit de cap màrqueting polític per aqueixos 
anuncis de pre campanya ni res, sinó que aquesta Moció és fruit del PP de 
Cornellà, que disposa de  rumorologies i les considero així perquè les fonts per 
on m’arriben són fonts extraoficials i jo no els hi dono cap credibilitat fins que 
d’alguna manera  l’administració -i en aquest cas la Junta Local de Seguretat- 
ha de certificar que aqueixos casos d’agressions i ganivetades que m’expliquen 
i tots aqueixos robatoris en pisos -sembla ser que fins i tot l’altre dia que a 
sota d’on viu el Sr. Balmón van rebentar una granja- són coses que m’arriben 
contínuament, i fruit d’això és aquesta Moció, sense cap altra intenció. 
 
 Aleshores creiem que la Junta Local de Seguretat ha d’elaborar un 
informe sobre dades concretes. Allò que hem demanat també des del Consell 
de la Dona que, per cert, no es van posar d’acord cap de les forces ni en els 
jutjats ni les policies en les dades perquè a ningú els concordaven, o sigui, 
demanem dades del que passa a Cornellà per tenir una idea i res més. 
 
 He vist que el Partit Socialista ha fet una esmena traslladant totes 
aquestes coses a altres àmbits que jo no crec que hagin d’entrar en aquesta 
Moció, per tant, jo no estic d’acord  en què es faci, ja que penso que la Junta 
Local de Seguretat si se li demana un informe ha de fer-ho. La Moció del PP no 
preguntarà ni quins recursos té la policia municipal, -que ho pot fer, i ja ho sé 
pels pressupostos- però sí podria preguntar altres coses, i no entraré en això, 
sinó que simplement vull saber els delictes que es cometen a Cornellà per 
tenir una idea de si allò que a mi m’arriba és cert, si és tant alarmant o no ho 
és, i, per tant, la Moció del PP es quedarà així, s’accepti o no.  
 
 A continuació intervé el Portaveu del Grup Municipal Socialista, 
Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que el seu Grup comparteix la 
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filosofia que inspira la Moció, i és evident que per poder treballar d’una forma 
correcta s’han de tenir dades i, a més, en sembla molt bé tal com està 
expressat en el quart paràgraf de l’exposició de motius de la Moció que allò 
que es demana és l’anàlisi de la situació de la seguretat, els nivells i tipus de 
delinqüència, els perfils del delinqüent i les seves víctimes, l’avaluació de la 
sensació d’inseguretat ciutadana, els objectius establerts, el finançament, els 
mitjans i els recursos disponibles. 
 
 Però creiem que allò que s’ha de fer és matisar-la i això ja s’ho vaig 
explicar en la Junta de Portaveus, i, per tant, el que fem és una esmena 
parcial que matisi qui ha de facilitar aqueixes dades i que diu el següent:  
 
 “Afegir després del quart paràgraf a la part expositiva de la moció el 
següent text: 
 
 Per a aquesta finalitat, es fa necessari que el responsable de la 
Comissaria de la Policia Nacional en el marc de la Junta Local de Seguretat, 
faciliti les dades sol·licitades en l’anterior paràgraf, tenint en compte que a la 
ciutat de Cornellà tots els actes delictius s’han de denunciar en la Comissaria 
de la Policia Nacional, i davant el desconeixement dels mitjans econòmics, 
humans i materials dels quals disposa aquest cos per a realitzar aquesta tasca 
en la nostra ciutat, efectuada a tenor del disposat a la Llei Orgànica 2/1986, 
de 13 de març, de Forces i Cossos de Seguretat, al seu títol 2, Capítol 2, article 
11, en la qual es contempla que entre les funcions que les Forces i Cossos de 
Seguretat de l’Estat tenen, són la de mantenir i restablir, al seu cas, l’ordre i la 
seguretat ciutadana, així com prevenir la comissió d’actes delictius, entre 
altres aspectes relacionats amb la seguretat ciutadana. 
 
 Afegir al punt primer de l’acord de la moció: 
 
 Primer.- Sol·licitar en el marc de la Junta Local de Seguretat a la 
Delegació del Govern les dades expressades al paràgraf quart de l’exposició de 
motius d’aquesta moció, a l’objecte de realitzar, l’elaboració i representació 
d’un informe anual sobre la situació de la seguretat ciutadana a Cornellà. 
 
 Afegir un nou punt, a la part de l’acord: 
 
 Segon.- Donar trasllat del present acord a la Delegació del Govern a 
Catalunya.” 
 
 Aquestes dades no són dades etèries que no sabem on són, sinó que 
aquestes dades –com li vaig explicar l’altra dia, i suposo que em va 
comprendre i suposo que haurà buscat documentació- ningú més les té que 
les forces i cossos de seguretat de l’estat, i en el cas de Cornellà, la Comissaria 
de la Policia Nacional, i és que no ho pot tenir ningú més, perquè com tots els 
ciutadans/es de Cornellà sabem a l’hora de denunciar qualsevol fet delictuós 
que es produeix a la ciutat, tan sols es pot denunciar en la comissaria, i no en 
cap altre lloc, i això és així. 
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 Vostè té dos camins en la Moció, o retirar-la perquè no està d’acord 
amb que demanem això a la Delegació del Govern, o acceptar que si no la 
retira com es diu en l’esmena parcial, nosaltres no esmenem el cinquè 
paràgraf, per tant, qui ho continua demanant és el Partit Popular. Vostè veurà 
que fa. 
 
 Novament intervé la Sra. Espinosa, per manifestar que vol 
preguntar a la Sra. Secretària si això és així, perquè jo estic en el meu dret de 
presentar la Moció tal qual, no admeto esmenes i el que admeto és una 
votació, sí o no, i, si és així vull saber-ho i si no és així, ja veuré què faig, això 
per començar. 
 
 També li vaig a comentar dues coses. Vostès sí que tenen dades, 
han de tenir-los obligatòriament perquè quan un agent de la Guàrdia Urbana 
fa una diligència, lliura una còpia en la comissaria i ell s’hi queda una altra i 
s’arxiva, vostès han de tenir tantes dades com hi ha en la comissaria. 
Evidentment, dades de la Guàrdia Urbana perquè no tenen les de la Policia 
Nacional, però la Guàrdia Urbana emet un informe i queda arxivat, jo mateixa 
he anat a vegades a comprovar els arxius i aqueixos arxius hi són, i hi ha 
unes diligències que si jo les demano, me les han de lliurar, dintre dels meus 
drets de regidora.  
 
 Per tant, vostès disposen de les dades d’allò que succeeix durant les 
nits i totes les diligències que obre la Guàrdia Urbana, evidentment que les 
tenen i, a més, és la seva obligació tenir-les, per tant, les tindran que aportar a 
la Junta Local de Seguretat per confrontar-les amb les que tenen la Policia 
Nacional.           
                      
 De la Junta Local de Seguretat –i corregeixi’m si m’equivoco- forma 
part la Policia Local i la Policia Estatal, per tant, són ambdues les que han 
d’aportar les dades i allí vostès ja sabran el que demanen per donar-me allò 
que jo he demanat, tant els recursos de les Policies Local i Nacional, no només 
de la Nacional, perquè la seguretat de la ciutat depèn de les dues policies, i la 
Policia Local està farta –o és la seva obligació- de fer detencions, de fer 
diligències per robatori, de fer diligències per agressions, etc. etc., col·labora 
amb la Policia Nacional, per tant, estan en perfecte coneixement. 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Vicenç Badenes i Teixidó. 
 
 Per això espero l’aclariment, per si la Moció continua tal qual 
endavant o bé la haig de retirar per imperatiu legal, si és per imperatiu legal la 
trec, però sinó continua tal qual i es vota i es tira cap enrera o cap endavant. 
 
  En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Vicenç Badenes i Teixidó. 
 
 Tot seguit intervé la Secretària General, senyora Carmen Alonso 
Higuera, per manifestar que es poden presentar esmenes parcials o totals. Si 
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es presenten necessàriament s’han de sotmetre a votació primer les esmenes, i 
el resultat de la Moció amb les esmenes que procedeixin és el que se sotmet a 
votació final, per la qual cosa, o la retira o s’ha de votar primer l’esmena 
parcial i després el text resultant  
 
 A continuació pren novament la paraula la Sra. Espinosa, per 
manifestar que la retira, però la presentarà el pròxim mes plantejada d’una 
altra forma. 
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per manifestar que molt bé, però a més un consell, obtingui alguna 
informació addicional respecte a què és una Junta Local de Seguretat, quines 
funcions té, quina composició i qui té la informació de les denúncies.  
 
 La Guàrdia Urbana té informació sobre tot d’aquelles coses que no 
comporten denúncia i que no acaben en el jutjat perquè això necessàriament 
s’ha de tramitar davant de la Policia Nacional, perquè informacions sobre 
aldarulls de veïns, sobre això que no acaba en denúncia, que no acaba en el 
jutjat perquè no és un delicte sinó faltes, evidentment sí que té informació, 
però de la resta qui té tota la informació és la Policia Nacional, perquè si es 
comet un delicte encara que ho detecti la Guàrdia Urbana, ja sigui perquè 
passi pel lloc, a continuació, no agafa i porta al delinqüent al jutge, ho ha de 
portar a la Policia Nacional que és la que s’encarrega de realitzar les denúncies 
i després posar-ho en coneixement del jutge. 
 
 Això és així, i sense la informació de la Policia Nacional tot això que 
vostè demana no es pot fer i la Policia Nacional pot donar aquesta informació o 
no donar-la a la Junta Local de Seguretat, encara que formi part d’ella. Pot 
donar una informació per sobre dient que han hagut 14 robatoris de cotxes 
però pot quedar-se perfectament en aquestes dades, i jo que copresideixo la 
Junta Local de Seguretat, anticipo que la informació que facilita la Policia 
Nacional és d’aquest tipus, i a més, amb dificultats de segregar-la en alguns 
dels casos i per suposat per analitzar els nivells, tipus de delinqüència, perfils 
dels delinqüents i les seves víctimes. 
 
 Per això, la nostra proposta d’esmenes en la Moció, per veure si així 
ens faciliten aqueixa informació, sinó no sé com podrem fer aquest informe 
que vostè demana per aquest tema que ens preocupa a tots com és la 
seguretat i que, per suposat, no té res a veure amb les campanyes aquestes de 
“més seguretat, menys impostos”. Crec que seria molt útil per a tots els que hi 
som aquí tenir aquesta informació que vostè planteja en la Moció, i esperem 
que quan torni el mes vinent, s’hagi informat més a fons d’aquests temes i 
estigui en condicions de votar-la i de votar-la amb aquesta esmena, perquè si 
no, no serveix absolutament per a res. 
 
 També de passada podria informar a la persona que fa unes 
setmanes, una Diputada del Parlament de Catalunya, va dir que a Cornellà, la 
Junta Local de Seguretat feia tres anys que l’Alcalde no la convocava. Primer 
de tot, l’Alcalde la pot convocar, com també la pot convocar la Delegada del 
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Govern que és qui la copresideix i que, per cert, a les últimes reunions de la 
Junta Local de Seguretat no ha vingut el representant de més alt nivell  des de 
fa tres anys. Va haver Junta Local de Seguretat en el 2002 i el funcionari de 
més rang que va venir representant a l’Administració de l’Estat era el 
Comissari en funcions de la Comissaria de Cornellà, i ho dic perquè, a més, 
l’acta dóna molt de sí, i suposo que per instruccions o pel que sigui, les 
informacions que faciliten són mínimes, i no ho dic, per la professionalitat del 
funcionari que, a més, em consta que és un excel·lent funcionari i suposo que 
obeeix indicacions, doncs és una informació que a la Junta Local de Seguretat 
no hi serveix per a res, ja que si no pots saber ni quants policies té el cos amb 
el que t’has de coordinar, doncs per a què serveix la Junta Local de 
Seguretat?. 
 
 Això es va tractar en la Junta Local de Seguretat de l’any passat a la 
que, després d’intentar infructuosament vàries setmanes, -i d’això puc donar 
fe- trobar una data per veure si podia assistir un representant qualificat, la 
Subdelegada del Govern, no va ser possible i ens van dir: “és que vostès la 
poden convocar sense nosaltres”, i és clar, ja ho sabem que la podem 
convocar. Ho dic perquè es tinguin alguns elements més que, potser, ajudin a 
la reflexió i a la maduració d’aquesta proposta que estarem encantats de poder 
debatre en el pròxim Ple si vostè la presenta. 
 
 Novament intervé la Sra. Espinosa, per manifestar que vol fer un 
aclariment amb el tema de la Diputada dient que no es reunia la Junta Local 
de Seguretat des de feia tres anys, però el que passa és que l’última acta que 
hi ha en la Delegació del Govern i que han fet arribar vostès, certament és del 
16 d’octubre de 1998, i després es van reunir, va convoca l’Alcalde la pròxima 
el 20 de desembre de 2001 per a reunir-se el 10 de gener de 2002, però des de 
1998 no s’havia fet cap reunió. Si més no, en la Delegació del Govern no 
consta cap convocatòria. 
 
 Pren en aquest moment la paraula el Sr. Alcalde, per manifestar 
que la Junta té co presidents i per tant, si hi ha omissió és tant de la 
Subdelegada del Govern com de l’Alcalde, i repeteixo que sempre que s’ha 
convocat, ha estat perquè ho ha demanat l’Alcalde, que quedi això clar. I 
aquesta que ara està convocada, ha estat també perquè ho hem considerat 
pertinent, i no sabem si estarem acompanyats en aquest cas de l’excel·lent 
professional que és el Comissari que tenim a la Ciutat, i res que objectar, però 
difícilment pot opinar sobre alguns temes que escapen òbviament a allò que 
són les seves atribucions.              
 
 
 Després d’això la Moció és retirada per la seva Portaveu. 
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 Tot seguit pren la paraula el Sr. Alcalde per manifestar que 
desgraciadament –i esperem que hi hagi un Ple en el que podem donar la 
informació dient que no hi ha cap, però durant el mes de gener de 2003, el 
nombre de dones mortes ha estat de 9, víctimes d’aquest tipus de violència.   
 
 
 
  
 3.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per fer manifestar que té uns precs i 
preguntes per fer. 
 
 En principi, ja abans de la Junta de Portaveus i en la pròpia Junta 
de Portaveus, vaig plantejar la necessitat –si així es considerava- de què el Ple 
aprovés una Moció contra la guerra que estan preparant. 
 
 Sabem que el Reglament que tenim a Cornellà no ho permet, no 
obstant això vull presentar un prec per a què l’Ajuntament, el Ple, i si es 
considera que no ha de ser aquí, en una Junta de Portaveus, faci una 
proposta de comunicat de rebuig a la guerra. 
 
 Creiem que el problema és suficientment greu per a què, malgrat 
que el nostre Reglament digui que les qüestions que no són estrictament del 
Municipi, no es poden tractar, sí que tenim l’obligació moral i humana de 
pronunciar-nos i oposar-nos a una guerra que ens imposaran i que suposarà 
una matança –com totes o més- d’innocents, i no per al culpable. Jo, en 
absolut estic a favor d’un sàtrapa com és Saddam Hussein, això està clar, però 
les conseqüències i les causes tots les sabem, i no tenen res a veure, com 
tampoc ha tingut res a veure allò de Corea del Nord, que allà sí que hi ha 
proves més evidents. 
 
 Si em diuen que estan disposats a parlar-ho, dono lectura, si ho 
fem després, doncs molt bé, com vulgueu, perquè tampoc ho llegiré si em dieu 
que no tindrà recessió per part del Ple, en tot cas, depèn del que em digueu. 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que en l’apartat de precs i preguntes qualsevol regidor pot fer 
les manifestacions que vulgui en el ben entès que no generen debat i que no es 
voten, aquesta és la diferència quan diem que el Reglament no permet portar 
aquí determinades qüestions. No farem de Nacions Unides, no ens toca, però 
en torn de precs i preguntes cada regidor pot fer les observacions que vulgui, 
això el Reglament no ho impedeix, però repeteixo que no poden generar debat i 
no es voten, perquè és una opinió que algú expressa i res més, només que 
quedi constància a l’acta.  
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 Continua el Sr. Flórez manifestant que ell diu que la Junta de 
Portaveus es reuneixi si és possible, i si diuen que no, això és un prec que no 
s’accepta. 
 
 Pren novament la paraula el Sr. Alcalde, per manifestar que és un 
prec del qual es pren nota, ja hem dit que els precs no generen acords i, per 
tant, prenem nota i ja decidirem si fem la reunió. 
 
 Continua amb l’ús de la paraula el Sr. Flórez, per exposar dues 
qüestions de les que ja havíem parlat anteriorment i s’havia dit que s’estaven 
prenent les mesures oportunes perquè això no fos així segons una conversa 
amb el Sr. Antonio Martínez, com a responsable de Via Pública, però la veritat 
és que aqueixes mesures que diuen s’anaven a posar en pràctica o que es 
posen en pràctica, no tenen efecte. 
 
 Una és el tema dels comerços de fruites i verdures que envaeixen 
permanentment les voreres, alguns de manera escandalosa, com un que hi ha 
al carrer  Mossèn Jaume Soler, allí s’ha de baixar constantment de la vorera  
perquè està ocupada per caixes i estris de tot tipus, i no només plenes sinó 
fins i tot buides. 
  
 Se’m va dir que no solament s’estaven denunciant sinó que inclús 
es retirava el producte, i això continua estant exactament igual, i jo dubto 
molt que si a aquesta gent se li ha fet una sanció ferma i forta o se li ha retirat 
el producte com es diu, això ho continuïn fent, perquè és cada dia en una 
zona a on efectivament la Policia i tothom ho veu, i ja dic que no és l’únic 
també passa al carrer Miranda i a d’altres llocs. 
 
 Per tant, plantejo el prec perquè es faci efectiva aqueixa intervenció 
que s’ha dit i que es vegi quin és el resultat. 
 
 Una altra qüestió és que la setmana passada parlàvem del fet de 
què, sobretot les discoteques, però no només les discoteques, sinó les cases de 
compra-venda de pisos ocupen els pannells i posen cartells estigui complert o 
no, ells ho cobreixen tot sense cap respecte. 
 
 Se’m va dir que hi havia una reunió, el Sr. Martínez em va dir que 
no solament se sancionava sinó que s’havia fet una reunió amb les dues 
discoteques, i aquesta setmana, fa dos dies, s’ha tornat a posar al damunt 
d’informació. Què és el que passa?, a veure i aquesta gent es passa per sota 
del nas tot allò que l’ajuntament decideixi en aqueix sentit. 
 
 També tinc un altre tema que m’han plantejat i que penso que la 
Sra. Judith Ibáñez i el Sr. Miguel López ho coneixen molt bé. Fins a finals 
d’any, crec que era la Caixa del Penedès gairebé l’única que expedia les 
targetes roses del transport que serveixen per a subvencionar a persones 
grans amb pocs recursos o a persones amb limitacions de mobilitat. Sembla 
ser que la Caixa del Penedès s’ha negat a fer-ho a partir d’ara i aleshores es va 
produir un allau de gent en un departament de l’ajuntament que no és qui ha 
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de donar resposta a això però va fer una cosa sense que sigui la seva obligació 
per donar una resposta a això. No sé què s’ha de fer en aquest cas, però a qui 
correspongui se li ha de plantejar que s’ha de donar una solució, i si no hi ha 
una altra via, doncs s’haurà de cridar l’atenció a les caixes –si és precís- amb 
una acció que potser serà deixar de treballar amb elles. 
 
 Jo ja els hi deia a aquestes persones que m’ho deien que això es pot 
fer, però vosaltres també retirant les vostres comptes, i em deien que molts 
dels que hi van no tenen ni compte, perquè només van a comprar la tarjeta. 
 
 Aquest és un problema lamentable, i tothom es fixa en l’Ajuntament 
quan, a més,  no és l’Ajuntament el culpable però ha d’intervenir. 
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
manifestar que en el tema de les caixes de fruita el que faré serà passar-t’hi la 
relació de totes les multes posades, però la gent encara què l’ajuntament els 
multi pot seguir posant-ho, i nosaltres a seguir multant, i això és així, el que 
no puc fer és tancar l’establiment per això. 
 
 Pel que fa a les discoteques hi va haver la reunió, tot i així, una 
d’elles ha posat cartells exactament en sis pannells -els altres eren antics- i 
ahir vam girar multes per a tots els pannells per valor –em sembla- d’un milió 
i mig de pessetes per a les tres discoteques i això també t’ho faré arribar. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Miguel López Sánchez, com 
a Regidor-Delegat de Serveis Socials, adjunt a l’Àrea de Serveis Socials, Salut 
Pública i Dona, per manifestar que és cert que durant uns dies la Caixa del 
Penedès es va negar a facilitar els bons de viatges i la gent el que va fer és 
venir al Departament, i gràcies a la professionalitat de les persones que hi són, 
van poder afrontar-ho, i perquè hi havia un nombre reduït de bitllets, es van 
poder facilitar. 
 
 Això és un tema de l’Entitat Metropolitana del Transport que no ha 
fet les coses com s’haguessin tingut que fer i estem tractant de què no es torni 
a repetir una cosa d’aquest tipus, i el que s’ha fet ha estat sol·licitar que 
tinguéssim sempre preparats un nombre determinat de bitllets perquè quan 
vingués el personal poguéssim fer front a quelcom que no ens correspon com a 
ajuntament, sinó que la deixadesa dels ens que ho han de fer ho han deixat de 
fer, i aleshores nosaltres estem ara intentant, primer de tot, solucionar que 
tothom tingui el seu bitllet i després es demanaran les responsabilitats que 
corresponguin. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que el seu Grup també 
s’adhereix a aquesta petició de reunir a la Junta de Portaveus. Sé que és una 
demanda una mica excepcional, però crec que hi ha dues variables que ho 
justifiquen. Una, que és el tema de la guerra, i dos, que a diferència del govern 
que hi havia quan va haver-hi la guerra Iraq–Kuwait, hi ha un govern realment 
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molt bel·licista i, aleshores, crec que s’ha de contemplar que la situació és 
greu, i que el fet que l’Ajuntament com a institució democràtica més propera 
al ciutadà, digués alguna cosa, crec que estaria bé. 
 
 En segon lloc, l’altra dia a la reunió de la Comissió Informativa que 
presideix el Sr. Balmón, –i crec que ell estava bastant d’acord- que estaria bé 
que el Cornellà Informa no sortís tan tard, però bé, de fet, amb això no ens hi 
posem perquè és possible que com a publicació municipal no té per què, però 
que a la tercera setmana no hi hagi sortit trobo que és lleig, entre d’altres 
coses, per l’agenda. No sé si aquest mes sortirà l’agenda, però ja ha passat 
alguna vegada que surti la revista el dia 20 o 24, amb una pàgina amb 
l’agenda del dia 1, el 7, 8 o 9, i fa lleig i descurat. 
 
 La gent confia en l’agenda perquè és una revista que arriba a totes 
les cases, la gent se la mira, ens consta, aleshores crec que deu haver-hi 
alguna raó –que es pot explicar o no- i si és de caràcter tècnic suposo que ja 
buscareu solució, perquè crec que no queda bé que la revista del gener surti el 
28, o el 29 o el 30, suposo que és un cas excepcional aquest mes. Bé, si es pot 
expliqueu les raons i sinó ja confiem que s’arreglarà. 
 
 Acte seguit intervé el senyor Alcalde, José Montilla, per manifestar 
que miraran de ser més puntuals. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
porta un prec d’un grup de persones -jo no l’havia vist perquè per aquell lloc 
no passo i quan passo ho faig amb cotxe-, que s’han estranyat de què porta 
molt de temps un rètol a l’entrada de la ciutat, rètol que segons aqueixes 
persones fa apologia del terrorisme a l’entrada de Cornellà i al davant de 
l’Eroski.  És un graffíti en el que es demana que es retiri la Llei anti terrorista 
i segons aquestes persones s’ha de treure, jo trasllado la petició.          
 

 També hi ha uns cartells –i aquí m’afegeixo jo- que proliferen per la 
ciutat, signats per un col·lectiu sobre un tema dels d’ara tan en voga, 
enganxats per totes les façanes de la ciutat. El Sr. Flórez denúncia que les 
discoteques enganxen en aquests cartells, en aquests espais per a la 
publicitat, però aquests col·lectius -i jo he anat a veure’l- en un edifici amb les 
parets de marbre i els veïns, amb aigua i raspalls han tingut que treure els 
papers enganxats. És un col·lectiu fàcilment identificable, i els veïns demanen 
que  se’ls sancioni perquè són façanes que les  han de netejar ells. 
 
 M’han dit que era d’un col·lectiu, puc mirar-ho i  dir el col·lectiu que 
és. El senyor Martínez Flor assenyala que és un col·lectiu legal. Doncs si és 
legal, respon la senyora Espinosa, més al meu favor, per a això està la Guàrdia 
Urbana, per obrir expedients i sancionar si s’infringeixen ordenances 
municipals, les lleis són per a tots. 
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 Hi ha un altre tema que voldria dir, ja ho he explicat en la Comissió 
Informativa,  i és que no vaig estat d’acord des del principi amb les condicions 
de la promoció d’habitatges i ja m’han arribat les primeres queixes. Hi havia 
dos o tres coses amb les que no estava d’acord. En primer lloc, que aquestes 
condicions es fessin sense la col·laboració dels col·lectius que jo considerava, i 
crec que s’hauria de veure què és el que està passant. 
 
 Estan retornant expedients de persones que segons els tècnics –
perquè aquí no consta- no tenen suficient solvència per a aquests habitatges, i 
aquestes persones tenen unes nòmines, en concret, són dos o tres parelles a 
les quals hi van fer presentar les nòmines i jo no veig per què no se’ls admet, 
se’ls ha retornat l’expedient amb un post-it col·locat. Jo crec que s’hagués 
tingut que posar aquí i no s’han posat els mínims, i haig de dir que entre les 
dues persones sumaven tres-centes mil pessetes, o sigui que és un mínim 
molt alt,  i es veu que aquests habitatges són d’alt standing, no obstant ser de 
promoció pública. 
 
 Hi ha un apartat en el que diu que les persones que sol·licitin 
aquests habitatges no tinguin cap propietat a Cornellà de Llobregat, i això per 
a mi no és just, perquè poden tenir set a l’Hospitalet i portar-se un habitatge a 
Cornellà que li fa falta a una persona que no té pis. 
 
 Crec que ha d’haver la voluntat del Govern municipal d’esbrinar, i 
sinó per a això estem els grups de l’oposició. Penso que s’han de revisar tots 
els expedients i jo els demanaré perquè hi ha moltes maneres d’esbrinar si 
aqueixes persones tenen habitatge, i si tenen habitatge en un altre lloc de la 
ciutat i el tenen llogat i estan cobrant un diner per elles. Jo, sens dubte, ho 
faré públic i ho denunciaré perquè ja l’altre vegada s’han comès moltes 
injustícies amb aquest tema i les han pagat les persones que avui estan vivint 
en males condicions en altres pisos i que se’ls cauen els sostres al damunt per 
no tenir on ficar-se, quan hi ha unes persones que s’estan aprofitant –amb 
noms i cognoms- i fins i tot van vendre el seu pis abans de saber si els hi 
havia tocat un, i casualitat, els ha tocat, i parlo amb documentació a la mà 
que se m’ha facilitat. 
 
 Per tant, totes aquestes coses s’ha d’intentar que aquesta vegada no 
passin, i en el cas d’aquestes dues parelles, aportaré la documentació que 
m’han portat i vull saber per què se’ls ha retornat l’expedient. 
 
 Acte seguit pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per manifestar que coneix el cas. I hi ha un problema amb aquelles persones 
ja que l’any que se’ls demana la solvència econòmica no treballaven. Les bases 
de la Generalitat sobretot recullen que s’ha d’acreditar la solvència d’acord 
amb la declaració de renda de l’any anterior, i hi ha gent que l’any anterior no 
treballava i treballa aquest, aleshores, en aplicació estricta de les bases, no els 
agafen la sol·licitud. 
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 Estem dient a la gent que presentin igualment la sol·licitud i quan 
s’ho deneguin recorrin perquè hi haurà una Comissió conjunta Generalitat-
Ajuntament i jo en aquell moment, si tenim oportunitat, defensaré la idea de 
què la solvència sigui en el moment en el que es demana el pis, és més 
important que la solvència passada, aquest és el problema que estan tenint. 
 
 Seguidament intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que ja sabem que en tots aquests processos, a més, hi ha 
espavilats i picaresca. Per això també hi ha una exposició pública en el 
Cornellà Informa de totes les persones que han estat admeses per a 
possibilitar les reclamacions de gent que hagi quedat exclosa o de gent que 
tingui alguna cosa que objectar perquè conegui a algú que no reuneix els 
requisits. 
 
 Desgraciadament, nosaltres no tenim possibilitat de comprovar si 
aqueixes persones tenen propietats en altres llocs, i amb l’únic que no ens 
poden enganyar és si la tenen a Cornellà perquè aqueixa informació òbviament 
la tenim. 
 
 Això és així i ens atenem a allò que és d’aplicació en altres tipus de 
convocatòries, però repeteixo que per a això es publiquen els admesos i els 
exclosos, per a què es pugui al·legar si algú coneix que hi ha gent que fa 
trampes, i tan de bo si algú detecta que hi ha admesos que han fet trampes, 
que han falsificat papers o el que sigui, doncs ho puguin al·legar. Després, 
entre els que reuneixin els requisits, doncs decideix la sort, i en això nosaltres 
tenim poca cosa a dir. 
 
 Pel que fa al tema dels graffitis, estan en una propietat privada, en 
la que hi ha un procediment de desnonament que Sa Senyoria té no sé on, i 
suposo que en algun moment resoldrà i no és una cosa que a nosaltres ens 
afecti,  i sobre una propietat privada no podem actuar al marge que ens agradi 
més o menys els graffiti com també els cartells. 
 
 A vegades és difícil identificar determinats col·lectius perquè no 
tenen personalitat jurídica i no se sap molt bé contra qui actuaràs, ja que són 
col·lectius auto organitzats. Sense anar més lluny fulls i cartells que han 
hagut referents a aqueix desnonament que ha promogut el propietari i que el 
jutge ha autoritzat i hi ha col·lectius com els que estaven avui aquí que 
protesten i es creuen que nosaltres podem fer alguna cosa, i no podem fer res. 
Si poguéssim fer-ho no sé què faríem però, en qualsevol dels casos, 
s’equivoquen de destinatari. Si algú contribueix a embrutar la ciutat, quan 
són persones identificables, el fruiter que treu la fruita o les discoteques que 
tenen una personalitat jurídica i són localitzables, es pot actuar, quan no són 
col·lectius identificables  és força més difícil actuar. 
 
 Acte seguit pren la paraula la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que, després de llegir el 
prec que ha fet el senyor Ignacio Flórez Barrón, Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, nosaltres hem estat pensant-ho i creiem que, d’alguna manera, sí que 
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ens hauríem de pronunciar, tal vegada la Junta de Portaveus reunida, però, 
en principi, crec que hi haurà un manifest unitari a partir de la manifestació 
del dia 15 de febrer, i crec que una proposta clara seria subscriure o donar 
suport a aqueix manifest que –suposo- és altament majoritari i bé, potser és 
un tema que sí que podríem tractar en la Junta de Portaveus, si no en una  
extraordinària, al menys en la preparació del pròxim Ple. 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-dues hores i quaranta-cinc 
minuts, de la qual s’estén la present acta, que és signada per l'Alcalde-
President, juntament amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 
 
 
 
 
 
 

 


